


Lakossági tájékoztató

Győr Megyei Jogú Város Önkormányzatá-
nak Közgyűlése elfogadta a Győr Megyei Jogú

Város Polgármesteri Hivatalában igazgatási szü-
net elrendeléséről szóló 30/2022. (X. 25.) rende-
letet, mely Győr Megyei Jogú Város Polgármes-
teri Hivatalában (továbbiakban: Hivatal) a 2022–
2023. évi téli időszakban az igazgatási szünetet
2022. december 22.–2023. január 6. közötti idő-
szakban határozta meg.

A különleges jogállású szerveknél és a helyi ön-
kormányzatok képviselő-testületeinek hivatalá-
nál elrendelhető igazgatási szünetre alkalmazan-
dó veszélyhelyzeti szabályokról szóló 460/2022.
(XI. 10.) Korm. rendelet értelmében: a Hivatal az
igazgatási szünet időtartama alatt csak a halaszt-
hatatlan közfeladatok folyamatos és zavartalan
ellátását biztosítja, az ügyfélfogadás szünetel. Az
Anyakönyvi Hivatalban kizárólag a születés és a
haláleset anyakönyvezése történik hétköznap 8–
14 óra közötti időben.

Nagyné dr. László Edit jegyző
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Győri Régiségvásár lesz aranyvasárnap,
december 18-án 7 és 14 óra között a Tar-
csay utcai téren. A szép tárgyak között
sétálva karácsonyi ajándékot is találha-
tunk. Használati és lakberendezési tár-
gyakkal is színesíthetjük lakásunkat, gya-
rapíthatjuk gyűjteményünket.

A Győr-Szol Zrt. tájékoztatja az autóso-
kat, hogy a vasárnapi rendezvény ideje

RÉGISÉGVÁSÁR LESZ ARANYVASÁRNAP
alatt szünetel a parkolási lehetőség a Tar-
csay parkoló egész területén. A szolgál-
tató mindenkit arra kér, hogy gépjármű-
vével december 17-én, szombaton 20
óráig hagyja el a parkolót, melyet a vasár-
napi Antik Expót követően lehet újra
használni.

Legközelebb 2023. március harmadik va-
sárnapján rendezik meg a régiségvásárt. Fotó: Ács Tamás

Győr Megyei Jogú Város Önkormányzata az állatvédelmi tör-
vényben foglalt kötelezettségének eleget téve 2022. decem-
ber 31-ig végzi el a Győr közigazgatási területén tartott ebek
összeírását. Az ebösszeírással kapcsolatos adatszolgáltatás
kötelező, annak elmulasztása állatvédelmi bírság kiszabását
vonhatja maga után! Aki eddig még adatszolgáltatási kötele-
zettségének nem tett eleget, az pótolja a fenti határidőig.

Felhívjuk a figyelmet, hogy a győri polgármesteri hivatalban
lévő közigazgatási szünetre tekintettel december 22-től a te-
lefonos és személyes tájékoztatás szünetel. Az adatszolgál-
tatás legegyszerűbb módja a bejelentés elektronikus űrlapon
(https://e-onkormanyzat.gov.hu/) történő kitöltése, illetve a
www.gyor.hu oldalról letölthető és kitöltött adatlapnak az
ebosszeiras@gyor-ph.hu e-mail-címre való megküldése.

A 2022. évi népszámlálás november
28-ával sikeresen véget ért.

Köszönöm az intézményi összeírást
vállaló intézményi dolgozók, egyete-
misták munkáját, a számlálóbiztosi
feladatra jelentkezők közreműködését,
munkáját. Külön köszönet a Széche-
nyi- egyetem oktatóinak és diákjainak,
a Magyar Posta dolgozóinak, a köz-
igazgatásban dolgozó hivatali dolgo-
zóknak, pedagógusoknak, nyugdíja-
soknak, és minden győri és Győr kör-
nyéki azon személynek, akik az össze-
írásban számlálóbiztosként részt vett.

Nem volt egyszerű dolguk a számlá-
lóknak, sok címet kellett felkeresniük,

KÖSZÖNET
az emberekkel meg kellett találni a
megfelelő hangot, az interjúkat néha
újra kellett kezdeni.

Remélem azonban, hogy visszatekint-
ve sok élménnyel gazdagodtak, a fia-
talabb számlálóbiztosok tapasztala-
tokra tettek szert, szűkebb-tágabb la-
kókörnyezetükben élőket, esetleg a
város eddig kevésé látogatott részeit
is  megismerhették. Köszönjük a város
lakosságának a megértését, a közre-
működést és az adatszolgáltatás so-
rán tanúsított türelmét.

Nagyné dr. László Edit, 
Győr Megyei Jogú Város Jegyzője, 
mint helyi népszámlálási felelős

DECEMBER 31-IG

EBÖSSZEÍRÁS!
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SZEMSZ      G

Dr. Lukácsi Zoltán 
kanonok-plébános

UTAZÁS AZ
EMBERSÉG
FELÉ
Adventi koszorúinkon sorra kigyúltak a
fények. Az áruktól roskadozó boltok
zsúfolásig vannak vásárlókkal. Fenyő-
fák ezrei várják, hogy karácsonyfává
díszítsék őket. Készül a világ. De mire
is? Európa Krisztus nélküli karácsonyra
készül. A betlehem legfeljebb vásári
kellék a rénszarvas és a télapó mellett.
Az ember, aki elidegenedett Istentől,
elidegenedett embertársaitól és ön-
magától is. Saját maga ellensége lett.
Már a reklámok sem pihenést, felüdü-
lést, békét, harmóniát ígérnek, csak
annyit, hogy: „bírom”. Ide jutott a 21.
századi ember. Esélye sincs arra, hogy
emberhez méltó életet éljen, csak ki-
bírja valahogy. Kibírjuk reggeltől estig,
egyik naptól a másikig, hétköznaptól
ünnepig, ünneptől hétköznapig. Vala-
hogy túléljük. A hétköznapok rohaná-
sát felváltja az ünnepek rohanása.
Ennyi a különbség. De hogy miért is ro-
hanunk, arról fogalmunk sincs. Hogy
kik is vagyunk valójában, rég nem tud-
juk. Alig várjuk az ünnepet, aztán alig
várjuk, hogy túl legyünk rajta.

Karácsony azt tanítja, hogy a legnagyobb
dolog az emberség. A természet fejlődé-
se az ember felé tart. Isten is az ember-
ség felé tart. Nem angyal akart lenni,
nem természeti erő, villám és vihar, ha-
nem ember. Az emberben találkozhat az
isteni és az emberi, földi és mennyei. A
karácsony utazás az emberség felé. Amit
elveszítettünk, de még megtalálhatunk.
Ebben segít bennünket az emberré lett
Isten. Hogy ne csak kibírjuk, hanem
megéljük életünket. Hogy engedjük ma-
gunkat megváltani attól, aki mindenben
olyan akart lenni, mint mi.

Jó utat az Istenember felé!
Jó utat önmagunk embersége felé!

Labdarúgással indult a reggeli beszélge-
tés, az alpolgármester elmondta, hogy
mivel közel áll hozzá a sport, termé-

szetesen nézi a Katarban zajló világbajnok-
ságot, de nem titok az sem, hogy az ETO
csapatáért is rajong. „Az ETO-nál örökbérletes
vagyok, a kisfiammal együtt járunk a mecs-
csekre. Nagyon nagy tapasztalattal, tudással
és kapcsolatrendszerrel rendelkező tulajdo-
nos került a csapat élére, de azt látni kell, hogy
sok a vállalt feladat, ehhez pedig nyilván idő
kell. Kívánom, hogy Világi úr megvalósítsa a
terveit, hisz mindannyiunknak az az álma,
hogy az ETO végre újra ott szerepeljen, ahova
való" – fogalmazott az alpolgármester.

A gazdasági nehézségekről is szólt Szeles
Szabolcs. „Az előző évben elfogadtunk egy
költségvetési rendeletet, melyet év közben
folyamatosan, szinte napról napra változtat-
nunk kellett az események függvényében. Ke-
mény döntéseket, feszes gazdálkodást kívánt
tőlünk az utóbbi időszak. A kormányzati és a
saját törekvéseink arra vezettek, hogy a város
működőképes maradjon, hogy megtartsuk a
munkahelyeket, hisz ha munka van, akkor

Alpolgármesteri vizitre érkezett csütörtök reggel rádiónk stúdió-
jába Szeles Szabolcs. Sportról, a gazdasági élet okozta nehézsé-
gekről, kihívásokról is beszélt a városvezető a műsorban.

FESZES GAZDÁLKODÁS MELLETT
KEMÉNY DÖNTÉSEKET 
KELLETT HOZNUNK
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Marcali Gábor

minden van. Csak az önkormányzatnál több
mint négy ezer családnak biztosítjuk a megél-
hetését” – emelte ki az alpolgármester.

Pénzügyi kérdéseknél maradva a győri költ-
ségvetés két hangsúlyos elemét emelte ki az
alpolgármester a Győr+ Reggeliben, rámutat-
va, hogy mennyire jelentős pluszkiadásokkal
kell számolnia a jövőben is az önkormányzat-
nak. Mint mondta, korábban a város közvilá-
gítása havi 20-25 millió forintba került, most
ősszel ez 80-90 millió forintra emelkedett, a
jövő évre pedig 2,5 milliárdos ajánlat van,
vagyis havonta fogunk annyit fizetni, mint ed-
dig egész évben. A tömegközlekedés pedig
jövőre mintegy 5 milliárd forintot fog fel-
emészteni a költségvetésből.

Decemberben még lesz egy közgyűlés, majd
ezt követően kéthetes igazgatási szünet kö-
vetkezik, ezt az időszakot pedig az alpolgár-
mester is a családja körében tölti. „Két gyer-
mekem van, de az elmúlt időszakban sajnos
kevesebb időm jutott rájuk. Ezúton is na-
gyon köszönöm a feleségemnek a támoga-
tását és segítségét. A karácsony csodája
nagy erőt ad mindannyiunknak. Ha jövőre
egy dolgot kívánhatnék, akkor az egy dolog
lenne, hogy legyen már végre béke!”
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Két aprócska tó és környéke várja a levegőzni és sétálgatni vágyókat
Vízivárosban. A zöldterület fejlesztéséről Bárány István önkormány-
zati képviselő számolt be. „Ez a másfél hektárnyi rész úgy jött létre,
hogy a városfejlesztők területeket adtak át az önkormányzatnak és
záportározót alakítottak ki. Természetesen nem így nézett ki, mint
most. A mai állapot eléréséhez még több száz köbméter földet ide-
hordtunk. A szállításban és az elterítésben segítettek a lakótelepet,
valamint az utat építő cégek és a Győr-Szol Zrt. Még mindig van mit
tenni, hogy mindenhol eltűnjenek a nagy szintkülönbségek, a hepe-
hupák, és karbantartható zöldfelület alakuljon ki. Most a két tó kö-
zötti térre egy fedeles ülőpadot és asztalt, négy padot és négy hul-
ladékgyűjtőt helyeztünk ki, melyeket a képviselői keretemből finan-
szíroztam” – mondta a képviselő.

Bárány István azt is hozzátette, hogy jövőre a tó másik oldalán foly-
tatják a rendezést, majd füvesítenek. A cél az, hogy mindkét tavacs-
ka kényelmesen és teljesen körbejárható legyen, ezáltal szép ter-
mészeti környezetben pihenhessenek az itt élők.

SZÉPÜL A VÍZIVÁROSI TAVAK KÖRNYÉKE
Szöveg és fotó: J. Kovács Andrea

A Győr és Pannonhalma közötti kerékpár -
utat tavaly novemberben adták át, amely
a Modern Városok Program keretében
épült. A 18,4 kilométer hosszú, részben új
építésű, részben átépített utat már az át-
adás előtt is rengetegen használták, az el-
múlt időszakban pedig nagy kedvenc lett a
tekerők körében.

„A kerékpárút elkészülte óta is sok lakos-
sági egyeztetés és helyszíni szemle zajlott,
számos hasznos észrevételt kaptunk a
szakemberektől, a kerékpárosoktól és a
környéken lakóktól, ezek alapján kezdemé-
nyeztem, hogy a biztonságot szolgáló fej-
lesztésekkel egészüljön ki a népszerű bi-
cikliút” – hangsúlyozta az országgyűlési
képviselő. „Kérésemet meghallgatta és tá-
mogatta a NIF Zrt., így állami forrásból,

SOKKAL BIZTONSÁGOSABB LETT 
A NÉPSZERŰ KERÉKPÁRÚT
Sokkal biztonságosabbá vált a népszerű Győr–Pannonhalma kerék-
párút, erről a fejlesztést kezdeményező országgyűlési képviselő
számolt be lapunknak. Kara Ákos kiemelte, közel 300 millió forint
állami forrásból valósultak meg kiegészítő beruházások a kerékpár -
úthoz kapcsolódóan. Écsen, Nyúlon és Kismegyeren közlekedési
jelző lámpák készültek, Nyúlon közvilágítást építettek ki, több helyen
pedig szalag- és védőkorlátokat helyeztek ki a szakemberek.

Szerző: Zombai-Kovács Ákos
Fotó: O. Jakócs Péter

és Écsen közlekedési jelzőlámpákat létesí-
tettek, Nyúlon újonnan építettek ki közvi-
lágítást, valamint több helyen szalag- és
védőkorlátok kerültek a kerékpárút mellé,
ezek mind a biciklisek biztonságát erősítik”
– emelte ki Kara Ákos. Mindenütt megvolt
a próbaüzem, a jelzőlámpákat a héten már
üzembe is helyezték, így jóval egyszerűbb
lett átkelni kerékpárral a rendkívül forgal-
mas 82-es főúton.  

közel 300 millió forint értékben készültek
el a különböző biztonsági fejlesztések a
kerékpárút mentén. Kismegyeren, Nyúlon

„Országgyűlési képviselőként a jövőben is az
egész térségünk fejlődéséért és biztonságá-
ért dolgozom” – zárta szavait a politikus. 
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Megújult és ki is bővült Szigetben az Akác téri játszótér.
Ahogy korábban a minipark kialakítását, most annak bő-
vítését is Szeles Szabolcs alpolgármester kezdemé-
nyezte, ráadásul a fejlesztéshez szükséges pénzt is ő
biztosította, képviselői keretéből. „A körzetemben min-
den évben odafigyelek rá, hogy a játszótereket, ha csak
apróságokkal is, de fejlesszük, ennek keretében készült
el az Akác téri fejlesztés is” – mondta az alpolgármester,
a terület önkormányzati képviselője.  

Az ötletből a Győr-Szol révén lett valóság, a szolgáltató
végezte el az új játékok telepítését és a tereprendezést
is. „U alakban bővítettük ki a kerítést a Temető utca irá-
nyába, amire a járdához kapcsolódóan egy kiskaput is il-
lesztettünk, a kibővített részre került egy kéttornyú vár,
beülőkaros csúszdával és láncos lépegetőhíddal, a bő-
vítés bruttó 3,5 millió forintba került, amit Szeles Sza-
bolcs a képviselői keretéből finanszírozott” – fogalma-
zott Stanitz Tamás, a Győr-Szol Zrt. városüzemeltetési
és kivitelezési igazgatója.

MEGÚJULT ÉS KI IS BOVÜLT SZIGETBEN 
AZ AKÁC TÉRI JÁTSZÓTÉR 

„Fokozatosan tudjuk felújítani az épületeinket,
most érkeztünk el oda, hogy a tetőtereket be-
építjük és a tetőcsere is megtörténik. A győriek
tapasztalhatták, hogy viharosabb időben né-
hány cserép leesett a térre. Már életveszélyes-
sé vált a tető, ezért van szükség a cserére, de
ha már tetőcsere, akkor kihasználjuk a lehető-
séget, és beépítjük a tetőtereinket is, ahol le-
hetőség lesz a gyűjteményeink bemutatására,
valamint kis közösségi tereket is kialakítunk.
Ezek nemcsak a diákok, de a nagyközönség
számára is látogathatók lesznek – tájékozta-
tott Sárai-Szabó Kelemen perjel.

A perjel szerint érzékeny dolog ez a felújítás,
ugyanis a templomtető alatt Magyarország
első barokk temploma van. A megelőző

Folytatódik a győri bencés rendház és iskolaközpont megújítása.
A novemberben kezdődött munkálatok során beépítik a rendház
tetőterét és megtörténik az épületek tetőcseréje is. A beruházás
állami forrásból valósul meg.

ÚJ TETOT KAP
A SZÉCHENYI TÉRI BENCÉS 
ÉPÜLETEGYÜTTES
Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: O. Jakócs Péter

munkálatok során a rendház udvarában egy
vasbeton aljzatot alakítottak ki egy óriás -
daru számára, amely majd mozgatja az
anyagokat. A darut január második hetében
építik fel, amely átér a Kisfaludy utcába, a
Széchenyi térre, a gimnázium és a templom
tetejére. A munkálatok végeztével természe-
tesen a belső udvart, amely jelenleg építési
terület, egy szép kolostorkertté alakítják át.

Simon Róbert Balázs a szerdai sajtótájékoz-
tatón arról beszélt, hogy a kormányzat az el-
múlt közel nyolc évben folyamatosan ki -
emelt figyelmet fordított, és anyagi forráso-
kat biztosított a bencés épületegyüttes fej-
lesztésére, felújítására. Ennek keretében
megújult a templom, a Lloyd-palota, ame-
lyet a gimnázium számára alakítottak át, a
legújabb projektben pedig a rendház tetőte-
rének beépítése és a tetőcsere szerepel.

„A kormány biztosította a forrásokat, a be-
ruházás pedig a bencések tervei alapján va-
lósul meg. Országgyűlési képviselőként azon
dolgozok, hogy a következő időszakban is
kormányzati forráshoz juthasson a város” –
hangsúlyozta a politikus.

A beruházás a tervek szerint jövő év decem-
berére készül el.

´́

´́



2022. december 16.6

A tájékoztatást a jobb áttekinthetőség érde-
kében igazgatóságonként foglaltuk össze:

Távhőszolgáltatás 
A Győr-Szol Távhőszolgáltatási Igazgatósága
közel 25 ezer lakást lát el fűtéssel és meleg
vízzel, valamint több nagy fogyasztót is ki-
szolgál, mint például az egyetemet, a kórhá-
zat. „Volt egy érvényes szerződésünk a gáz

A Győr-Szol Zrt. a város legnagyobb cége, három önálló üzletággal: távhőszolgáltatás, vagyonkezelés
és városüzemeltetés. Emellett leányvállalatai is vannak, százszázalékos tulajdonosa a Győr+ Média
Zrt.-nek, a Győri Nemzetközi Ipari Park Kft.-nek, az Arrabona Depo Kft.-nek, valamint többségi tulaj-
donosa a Jószív Temetkezési Kft.-nek. Összességében közel 600 embernek ad munkát a cég. Prédl
Antalt, a vállalat vezérigazgatóját kérdeztük arról, milyen évet zár a Győr-Szol.

ZÖLDENERGIA GYŐRBEN A TÁVHŐSZOLGÁLTATÁSBAN 

NEHÉZ ÉV ÁLL A GYŐR-SZOL MÖGÖTT

biztosítására, amelyet tavaly év végén a gáz-
kereskedő jogellenesen felmondott. Mivel a
lakossági szolgáltatás nem állhatott le, ezért
az ország stratégiai gázkészletéből kellett vé-
teleznünk. Ekkor már látszott, hogy nagymér-
tékben emelkedik a gáz világpiaci ára, így ez
az új gázkereskedő kiválasztásakor a pályázati
ajánlatokon is meglátszott. A számunkra még
elfogadható feltételeket biztosító ajánlatra
kötöttünk szerződést, de ez is jelentős anyagi
terhet rótt a cégre. A korábbi gázkereskedő el-
len, aki felmondta a szerződést, pert indítot-

tunk. A közelmúltban ez a kereskedő megke-
resett bennünket, hogy peren kívül szeretne
megegyezni, végül mindkét fél számára meg-
elégedéssel zárult a tárgyalás, kártérítést
kaptunk, és így a cégünk helyzete is stabilizá-
lódott” – emelte ki a vezérigazgató. 

„Az önkormányzat intenzív zöldpolitikájának
következtében, a polgármester kérésének
megfelelően, elsődlegesen felhasználandó
energiaforrásként határoztuk meg a geoter-
mikus energiát. Ezért idén első alkalommal

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor
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Feladatok:
• adminisztratív feladatok végzése • irodai ügyfélszolgálat, turisztikai és általános
információnyújtás • levelezés magyar és idegen nyelven • jegyértékesítés győri
és országos rendezvényekre, koncertekre, sporteseményekre • idegenvezetés
közvetítése, kapcsolattartás szálláshelyekkel és turisztikai résztvevőkkel

Elvárások:
• felsőfokú végzettség (idegenforgalmi, turizmusvendéglátás szakirány előny)
• minimum kétéves munkatapasztalat idegenforgalmi területen • minimum
középszintű, aktív angolnyelvtudás (egyéb nyelvismeret előny) • önálló, felelősség
teljes, precíz munkavégzés, rendszerben való gondolkodás képessége • kiváló
kommunikációs készség, csapatmunkára alkalmas, kooperatív személyiség
• ápolt megjelenés, kedvesség

Amit kínálunk:
• határozatlan idejű munkaszerződés 
• előre tervezhető beosztás
• fiatal, lendületes csapat

Munkavégzés helye:
Tourinform Győr iroda, 9021 Győr, Baross G. út 21.

A Győr Projekt Kft. munkatársat keres 

A TOURINFORM GYŐR IRODÁBA
IDEGENFORGALMI ÜGYINTÉZŐ

munkakörbe, azonnali munkakezdéssel.

Fényképes önéletrajzokat 
a gyor@tourinform.hu emailcímre várunk.

történt meg, hogy októberben kizárólag zöld-
energiát, novemberben csaknem kizárólag
zöld, geotermikus energiát használtunk a táv-
fűtés során, amit természetesen időnként
gázfelhasználással ki kellett egészíteni” – tá-
jékoztatott a vezérigazgató. 

A távhővel fűtött lakásokban élőknek jó hír
volt, hogy őket nem érintette a gázáremelés.
Ugyanakkor azt tudni kell, hogy ennek több-
letköltségét Győr vállalta át októberig, utána
pedig a kormány. Nagy segítséget nyújtott
azon vállalkozásoknak, amelyek társasház-
ban, vegyes rendeltetésű épületben működ-
nek és közös mérővel rendelkeznek, hogy egy
közgyűlési döntés értelmében nekik sem kel-
lett magasabb összeget fizetni a szolgáltatá-
sért, mert átsorolásra kerültek a lakossági fo-
gyasztói körbe. „Amíg van gáz, addig van hő-
szolgáltatás is a városban. A következő ne-
gyedévre pedig a gáz árának csökkenése vár-
ható” – hangsúlyozta Prédl Antal.

Vagyonkezelés
A Vagyonkezelési Igazgatóság keretében a
város tulajdonában lévő önkormányzati in-
gatlanok bérbeadását, működtetését végzi
a cég. „Ezek feltételeit is újra kellett gondol-
nunk. Önkormányzatirendelet-módosítással
szabályozták a bérlakások bérleti díját, ami-
nek mértéke több mint hat éve nem válto-
zott, de még így is csak a piaci ár negyedére

emelkedtek a díjak. Elkerülhetetlen volt a
bérleti díjak korrekciója, amelyhez egy az ed-
diginél méltányosabb lakbértámogatási
rendszert dolgozott ki a város” – mondta a
szakember. Az önkormányzati bérlakások
esetén a teljes közös költségét mostanáig a
Győr-Szol fizette. Ez is módosításra szorult,

oly módon, hogy a közös költség felújítási
alapra vonatkozó hányadát továbbra is fizeti
a cég. Az üzlethelyiségek bérbeadásánál
szintén rendeletmódosítás történt, amely
arra irányult, hogy szabályozza, támogassa
azon győri vállalkozókat, akik a bérlemény-
ben a győriek részére üzleti tevékenységet
kívánnak folytatni. A vagyonkezeléshez tar-
tozik még a piacok, a vásárcsarnok üzemel-
tetése, valamint a társasházkezelésre vo-
natkozó szolgáltatások is.

Városüzemeltetés
A Városüzemeltetési Igazgatóság tevékeny-
ségét mindenki láthatja. Ide tartozik ugyanis
a virágosítási, a faültetési program, a nö-
vénygondozás, a fűnyírás, a takarítás. „Fo-
lyamatosan takarítjuk az utakat, parkokat,
kiemelt figyelmet fordítunk a belváros tisz-
taságára, szépítésére. Működtetjük és üze-
meltetjük a sportparkokat, a játszótereket,
a szökőkutakat, valamint a fizetőparkoló-
hálózatot. Idén ezen a területen is komoly
módosításokat hajtottunk vége” – hívta fel
a figyelmet a vezérigazgató.

Újraértékelték a parkolási jogosultságot,
kedvezményes lakossági bérletet csak a
belvárosban élő, autóval rendelkező lakók
kaphatnak. Kedvezőbbek lettek a parkoló-
házak díjtételei a felszíni parkolókkal szem-
ben, valamint kibővítették a parkolási öve-
zetet. „Az új parkolási stratégia kidolgozá-
sával, szigorítással ma már aki a belváros-
ban parkolóhelyet keres, általában talál, és
az ott élők is nagyobb gyakorisággal tudnak
megállni az otthonuk közelében. Az is jó hír,
hogy épül a Kuopio parkban a parkolólemez,
amely segít az adyvárosiak parkolási gond-
jain. A kialakított fizetőparkoló-rendszer el-
sődleges célja nem a pénzbeszedés, hanem
a parkolás szabályozása volt, a meglévő
parkolóhelyek jobb kihasználása céljából” –
emelte ki Prédl Antal.

AMÍG VAN GÁZ, ADDIG
VAN HŐSZOLGÁLTATÁS 
IS A VÁROSBAN. 
A KÖVETKEZŐ NEGYED-
ÉVRE PEDIG A GÁZ 
ÁRÁNAK CSÖKKENÉSE 
VÁRHATÓ.
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„Nagyon nehéz helyzetből indultunk, hi-
szen mi már tavaly októbertől kezdve piaci
áron vesszük a villamos energiát és a föld-
gázt. Idén januártól azután hatszoros, ké-
sőbb pedig nyolc- és tízszeres, sőt volt
olyan átmeneti időszak, amikor hússzoros
árakat kellett kifizetnünk, amit egyszerűen
nem lehetett kigazdálkodni” – mondja
Nagy Gergely László.

„Lépnünk kellett, ezért felülvizsgáltuk és op-
timalizáltuk a teljes szerződésállományun-
kat, és megszüntettünk minden olyan szer-
ződést, amely nem volt létfontosságú a kft.
működéséhez. Ezekkel a takarékossági lé-
pésekkel sikerült talpon maradnunk, amit
egy ilyen év után abszolút sikerként értéke-
lek” – hangsúlyozta az ügyvezető.

„Köztudott, hogy a létesítményekben kor-
látozott nyitvatartást és meghatározott
temperálást vezettünk be, de a kezdetektől
fogva azon dolgoztunk, hogy a győriek
megváltozott feltételekkel ugyan, de ismét
birtokba vehessék azokat. A tartós és teljes
leállást szerettünk volna megelőzni, így ta-
lálnunk kellett egy olyan megoldást, amely
egyszerre reagál a lakosság igényeire, nem

lehetetleníti el a gazdálkodásunkat, és a le-
hetőségekhez igazítja a működtetést” –
vázolja a több irányból érkező kihívásokat
a szakember.

SIKER, HOGY TALPON MARADTUNK
Az Aqua Sportközpont, a Magyar Vilmos Uszoda, az Olimpiai
Sportpark és az Audi Aréna üzemeltetését is végző Győr Projekt
Kft. az energiaválság epicentrumában találta magát a 2022-es
évben. Nagy Gergely László ügyvezető szerint a jövő év is nehéz
lesz, de legalább már tervezhető.

Úgy látja, a győriek egy idő után elfogadták
a meghozott intézkedéseket, főleg, miután
szembesültek vele, hogy az energiaválság
globális méreteket öltött és mindenkit érint.  

Nagy Gergely László szerint ilyen előzmé-
nyek ismeretében sikerként kell elkönyvelni,
hogy a sportolók után a győriek számára is
nyitva áll az Aqua Sportközpont sátras me-
dencéje. „Évtizedes elmaradt felújításokat,
átfogó fejlesztéseket végzünk a Magyar Vil-
mos Uszodában, amely várhatóan már jövő-
re megújult és megszépült formában fogad-
hatja újra látogatóit. Az Olimpia Sportpark és
az Audi Aréna számos rangos hazai és nem-
zetközi eseménynek volt európai szintű házi -
gazdája még ebben a helyzetben is, és to-

vábbi jó hír, hogy január másodikán megújult
és átalakult formában ismét megnyit a győri
látogatóközpont” – emelte ki az ügyvezető.

És hogy milyen lesz a jövő?  „Hasonlóan ne-
héz, ha nem nehezebb” – válaszolja kérdé-
sünkre, ugyanis az energiaárak tartósan ma-
gasak maradnak. Éppen ezért lényeges,
hogy novemberben egy új, egy évre szóló
áramszerződést sikerült kötnie a Győr Pro-
jekt Kft.-nek. A szerződéssel a költségveté-
sük egyik legnagyobb tétele tervezhetővé
vált és nagy erőkkel dolgoznak az új gáz-
szerződés megkötésén is. A hosszú távú
gazdaságos üzemeltetés érdekében meg-
kezdődött az Aqua Sportközpont és a Ma-
gyar Vilmos Uszoda teljes energetikai kor-
szerűsítése és további tárgyalások zajlanak
az Olimpiai Sportpark és az Audi Aréna ener-
getikai fejlesztéséről is.

Egy biztos: az Audi Aréna továbbra is kultu-
rális és sporteseményekkel várja a látoga-
tókat, valamint a sportolni vágyók előtt nyit-
va áll az Aqua Sportközpont és az Olimpiai
Sportpark.

AZ AUDI ARÉNA,
AZ AQUA
SPORTKÖZPONT 
ÉS AZ OLIMPIAI
SPORTPARK
TOVÁBBRA IS 
VÁRJA
A LÁTOGATÓKAT

Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: O. Jakócs Péter



2022. december 16. 9

A rendkívüli nehézségek, a jelentősen
megemelkedett energiaárak ellenére is
biztonságosak a város útjai, működik a
közvilágítás és fejlesztésekre is jutott for-
rás. Az áramdíj 2021–2023 között öt és
félszeresére nőtt. Törvényi előírás szerint
áramkereskedővel kell beszereztetni a
szükséges árammennyiséget, jelen eset-
ben 8,2 millió kWh fogyasztású a város
közvilágítási hálózata. 2021-ben 55
Ft/kWh volt a díj, amely 400 millió forintos
éves kiadást jelentett a szervezetnek.
2022-re ez az ár 125 Ft/kWh-ra nőtt, így
az éves áramdíj egymilliárd forint lett. Mi-
vel már megtörtént a jövő évi közbeszer-
zés is, ezért tudható, hogy 275 Ft/kWh az
áramdíj, amely 2,3 milliárd forintos kiadást
jelent 2023-ban, hogy működjön Győrben
a közvilágítás.

Győr Megyei Jogú Város Útkezelő Szervezete végzi a 827 km hosszú közúthálózat és az ahhoz kap-
csolódó kerékpárutak, hidak, aluljárók és egyéb műtárgyak üzemeltetési feladatait, valamint mű-
ködteti a közvilágítást. Máthé-Tóth Péterrel, a szervezet igazgatójával beszélgettünk a mögöttünk
álló év kihívásairól.

ENERGIAJÓZANSÁGRA VAN SZÜKSÉG!
VÁLSÁGMENEDZSELÉSSEL TELT AZ ÉV A GYŐRI ÚTKEZELŐ SZERVEZETNÉL

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: O. Jakócs Péter

Ebből a 2,3 milliárdból akár 5 km hosszú lakó -
utca újítható fel, vagy az egész város közvilá-
gítását korszerűsíteni lehetne, amely befek-
tetés egy-másfél év alatt megtérülne!

Különböző forgatókönyveket dolgoztak ki ar-
ra, hogyan lehetne csökkenteni a költségeket,
a közvilágítás mértékét. „A fényerő-szabályo-
zás, fényerőcsökkentés nem opció jelenleg,
hiszen régi, mintegy 30 éves a városi techni-
ka. Az sem járható út, hogy minden második,
azaz 11 ezer darab lámpát inaktívvá tegyünk,
hiszen ennek a szerelése rengeteg pénzbe
kerül és valamikor vissza is kellene állítani a
normál üzemmódot. Abban is gondolkod-
tunk, hogy csökkentjük a közvilágítási időt,
erre most a kormány felhatalmazást is adott.
Jelenleg 4.087 órát és 34 percet üzemel a
közvilágítás egy év alatt Győrben, amelynek
a ki- és bekapcsolása az E.On által működte-
tett közvilágítási naptár szerint történik.
Teszteltük, hogy vagy később kapcsoljuk be

és korábban ki a világítást, vagy pedig éjszaka
egy órán át nem működtetnénk a lámpákat.
Azt tapasztaltuk, hogy egyik sem jó megol-
dás, mert hiába takarítanánk meg ezzel 80
millió forintot egy év alatt, az emberek, az au-
tósok biztonsága kerülne veszélybe a sötét
utakon. Mindennap, amikor ránézek egy lám-
paoszlopra, az jut eszembe, jó, hogy kemény
munkával még tudjuk működtetni, hogy az
emberek biztonsága meglegyen!” – hangsú-
lyozta Máthé-Tóth Péter.

A nehézségek ellenére fejlesztések is tör-
téntek. 2021-es állami forrásból épül a Ku-
opio parkban a parkolólemez, új parkolókat
alakítottak ki, utakat, járdákat építettek. A
kedvező árakon futó közbeszerzési eljárá-
sokból 200 millió forintot megspóroltak, ami
azt jelenti, hogy Szabadhegyen és Kisme-
gyeren is újultak meg, illetve épültek új út-
és járdaszakaszok. 

Idén számos út- és kerékpárút építési és fel-
újítási munkálatai zajlottak. Többek között a
81-es számú főút–Tatai út–József Attila út
meglévő körforgalmú csomópont kapacitás-
bővítése, a kapcsolódó (81-es számú főút és
Tatai út) útszakaszok felújítása, a Szigethy At-
tila út–Ipar út burkolatfelújítása, a József Attila
út–Királyhágó utca csomópont végleges kiala-
kítása, a Reptéri út útburkolat-felújítása és ke-
rékpárút építése, valamint az 1301-es számú
állami út (Örvény utca)–szennyvíztisztító telep
kiszolgáló út közötti kerékpárút építése is. 

„Örülök annak, hogy számos olyan fejlesztést
végre tudtunk hajtani, amelyek a győriek biz-
tonságát szolgálják. A jövő évi fő szempont az,
hogy a költségvetésben tartani tudjuk az
egyensúlyt, megmaradhassanak a biztonsá-
gos közlekedés alapfeltételei, valamint komp-
lett építési terveket készítsünk a válságot kö-
vető fejlődési időszakra. Előre kell menekül-
nünk! – zárta a beszélgetést az igazgató.

AZ ÁRAM ÁRA 
5 ÉS FÉLSZERESÉRE
NŐTT 3 ÉV ALATT
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„Minden évnek úgy vágunk neki, hogy az
előirányzott feladatokat kötelesek vagyunk
elvégezni, de amit csak lehet, azon túl is te-
gyünk meg” – kezdte Miletics Mór, a Város-
rendészet Győr szakmai igazgatója. „Mindig
kiemelt feladatnak tartom az állomány egy-
ben tartását, és szerencsére az idei évben is
minimális volt a lemorzsolódás. Ez azt jelen-
ti, hogy egy összeszokott, bajtársias csapat
dolgozik a városrendészetnél, amelyre
büszke vagyok.”

A közterületen eltöltött időre pontos idei
adatok még nem érkeztek, de a tavalyiból ki-
indulva hasonló számokra lehet számítani
2022-ben is: összesen 59.038 óra, amely
egy főre lebontva 1.686 órát jelent. Közte-
rületen összesen 35 fő teljesít szolgálatot az
aktuális szolgálatszervezés szerinti beosz-
tásban. „Idén mindenképpen pozitív válto-
zást értünk el abban a tekintetben, hogy a
lakosok sokkal gyakrabban keresnek minket.
A legnépszerűbb a 0–24 órában hívható 06-
20/5858-888-as telefonszámunk. A beér-
kező hívások megszámlálhatatlanok, de ha a

KIHÍVÁSOKKAL TELI, DE SIKERES ÉVET ZÁRNAK
A VÁROSRENDÉSZEK

Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: O. Jakócs Péter

Hamarosan elköszönünk a 2022-
es évtől, s igaz, hogy amíg le
nem zárul, addig végleges sta-
tisztikákat nem lehet kérni. Az
azonban már most látszik, hogy
a Városrendészet Győr állomá-
nyának nem volt könnyű éve,
viszont sikeresnek mondható.

novembert nézzük, akkor 277 esetben vont
intézkedést maga után a bejelentés. Járőre-
ink visszajelzése alapján a személyes meg-
szólítások száma is növekedett.”

A Városrendészet Győr szakemberei minden
városrészben teljesítenek szolgálatot. A
közterületi alkoholfogyasztással leginkább a
belvárosban találkoztak. A legtöbb parkolási
bírságot pedig Adyvárosban és ugyancsak a
belvárosban kellett kiszabniuk. Legtöbbször
az alábbi parkolással kapcsolatos szabály-
talanságok merültek fel: megállni és vára-
kozni tilos táblánál való parkolás, rakodási
területen való parkolás, ingatlan bejáratának
elállása, illetve a parkolóhelyekről való kiál-
lás akadályozása. A mozgássérült-parkolók
jogosulatlan használata is gyakran előfor-
dult. „Volt több emlékezetes esetünk is az

idén. Annak a férfinak az elfogását ide sorol-
nám, akit gyermekpornográfia miatt köröz-
tek, illetve amikor egy szabadnapos rendész
kolléga kezdte meg az újraélesztést egy
szentiváni cserbenhagyásos baleset kap-
csán. De a Pér közelében eltűnt kislány ese-
tét is említhetném, akit szabadidejében is
keresett egyik rendészünk, másnap pedig
már a szolgálatban, az állománnyal együtt.” 

A 2023-as év kapcsán Miletics Mór bizakodó.
„A folytatódó nehéz gazdasági helyzetben
igyekszünk továbbra is 120 százalékkal telje-
síteni. Szívesen vállalnánk kutyás szolgálatot,
valamint munkálkodunk a közterületeket fi-
gyelő kamerák kibővítésével kapcsolatban is.
Reméljük, sok tervünk megvalósul, mert ne-
künk mindannyiunknak szívügye Győr közbiz-
tonsága!” – zárta a szakmai igazgató.
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Alegrosszabb helyzetben azok az em-
berek vannak, akiknek még csak ha
átmenetileg is, de nincs fedél a fejük

felett és egy fűtött szoba sem jut. Viszont
nincsenek magukra hagyva, mert a Győr
közterületein élő hajléktalan emberek ellá-
tását, gondozását a Segítőház Alapítvány
utcai szolgálatai végzik, intézményi elhelye-
zésükről a Hajléktalanokat Segítő Szolgálat
gondoskodik. 

Ahhoz, hogy hatékonyan segíthessenek,
fontos, hogy mi, emberek se fordítsuk el a
fejünket, ha úgy ítéljük meg, hogy egy bajba
jutott embertársunkat vettük észre. Tehát
ha utcán fekvő embert látunk, kérdezzük
meg tőle, hogy tudunk-e segíteni, és ha igen,
miben? Ha nem kommunikál, vagy látható
rajta vérzés, sérülés, akkor hívjunk hozzá
mentőt. Amennyiben ezeket nem tapasztal-
juk, akkor tárcsázzuk a Magyar Vöröskereszt
Nyugat-Dunántúli Regionális Diszpécser
Szolgálatát, ami 0–24 órában hívható a
92/323-000 telefonszámon. Lényeges,
hogy senkit ne hagyjunk sorsára! 

„Az önkormányzatnak mint fenntartónak
köszönhetően az elmúlt években több fej-
lesztés, korszerűsítés, férőhelybővítés tör-
tént az intézményben, így egész évben biz-
tosítani tudjuk a hajléktalan emberek szá-

TETŐFEDÉST,
tetőjavítást, bádogozást,
lapostető-szigetelést,
falak javítását,
festést garanciával, 
engedménnyel
vállalok.

06 30 / 376 2712

A hideg idő beköszönte mindenkit egyfajta aggodalommal tölt el. A hajléktalanoknak fizikálisan a tél
a legnehezebb időszak, lelkileg pedig az advent és a karácsony. Győrben a Hajléktalanokat Segítő
Szolgálat mindent megtesz, hogy könnyebbé tegye a rászorulóknak ezt az időszakot. Nemes Gábor
intézményvezetőt kérdeztük a részletekről. 

KARÁCSONYKOR SEM MARAD SENKI
ELLÁTATLANUL 
Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: Marcali Gábor

mára az elhelyezést, ellátást. Az elmúlt évek
tapasztalatai alapján a férőhelyek száma
extrém hidegben is elegendő. Az Avar utcá-
ban működő átmeneti szállón 150, az éjjeli
menedékhelyen 30, a Szarvas utcában mű-
ködő éjjeli menedékhelyen 60 ember ellátá-

sát tudjuk biztosítani. Szükség szerint a fé-
rőhelyszám ideiglenesen bővíthető, így min-
den rászoruló számára, aki kéri az elhelye-
zését, tudunk ellátást biztosítani, ellátatla-
nul senki nem marad. Fontosnak tartom
megemlíteni, hogy intézményünk szolgálta-
tásainak igénybevétele önkéntes alapon
történik” – foglalta össze Nemes Gábor.  

A Hajléktalanokat Segítő Szolgálat mun-
katársai karácsony idején arra is figyelnek,
hogy egy kis ünnepi hangulatot csem-
pésszenek a rideg hétköznapokba, hogy
egy kicsit elfelejthessék sorsukat a fedél
nélkül élők. „A székhelyünkön és a Szarvas

utcai telephelyen is ünnepi műsorral ké-
szülnek egymásnak az ellátottak, emellett
mindenkinek csomagot osztunk. Szentes-
te pedig ünnepi vacsorával készülünk. Ki-
emelném, hogy több egyház és magán-
személy, szervezet nyújt támogatást,
amelyet ezúton is köszönünk!” – zárta az
intézményvezető. 
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A2005-ben megalakult szervezet fel-
tett szándéka, hogy felkutassa, tudo-
mányos igényességgel feldolgozza,

és bemutassa a városban, illetve a vonzás-
körzetében fellelhető ipartörténeti emléke-
ket. A régi gyárépületeken – vagy egykori te-
lephelyeken – látható emléktáblákon egy
QR-kód okostelefonos beolvasását követő-
en az érdeklődők az alapítvány weblapján az
adott cég történetét bemutató linkre juthat-
nak el. A cégtörténetek mellett gazdag kép-
anyag teszi teljessé a leírtakat.

„Az alapítványnak évek óta sikeres programja
az ipartörténeti túrák szervezése. A gyalogos
vagy kerékpáros túrákon szervezett formában
igyekszünk lehetővé tenni, hogy az ipari em-
lékhelyek mellett a különböző céges gyűjte-
mények megtekintésére is lehetősége legyen

ISMERJÜK MEG GYŐR IPARTÖRTÉNETÉT!

Szerző: Pécskai István
Fotó: Győri Ipartörténeti Alapítvány

Győrben sétálva ma már egyre
több helyen találkozhatunk ipar-
történeti emlékhelyekkel. Az el-
múlt években kihelyezett csak-
nem 30 táblával a város gazdag
ipari múltjának állít emléket a
Győri Ipartörténeti Alapítvány.

az érdeklődőknek” – mondta Miklósy Lajos, a
Győri Ipartörténeti Alapítvány elnöke.

Az alapítvány egyre fejlődő kapcsolatot ala-
kított ki a Rába-gyárral. „Novemberben, a
vállalat alapításának 125. évfordulójának
tiszteletére szerveztünk egy nagy sikerű
konferenciát, amelynek folytatásaként egy új
cégtörténeti könyv elkészítésének gondolata

is felvetődött. Tematikus túráink sorát a jö-
vőben a Rába-gyár cégtörténeti gyűjtemé-
nyének csoportos látogatásával fogjuk bőví-
teni. A járművek és gépek iránt érdeklődők-
nek érdemes velünk tartani Dunaszegre is,
ahol Európa egyik legnevesebb, magánkéz-
ben lévő stabilmotor-gyűjteménye tekinthe-
tő meg. Kuriózumszámba megy, hogy a mo-
torok csaknem száz százaléka ma is műkö-
dőképes. A látókörünkben lévő ipartörténeti
értékkel bíró gyűjtemények, valamint a mú-
zeum évek óta kiállításra váró anyagai kivé-
teles lehetőséget teremtenek egy – a város
ipari múltját reprezentáló – tudományos és
oktatási célokat egyaránt szolgáló interaktív
ipartörténeti gyűjtemény létrehozására. En-
nek megvalósítása alapítványunk legfőbb

távlati célja” – fejtette ki Andorka Zsolt pro-
jektvezető kurátor, az alapítvány alelnöke.

A Győri Ipartörténeti Alapítvány emellett
több más területen is hiánypótló szakmai
munkát végez. Elhatározta, hogy elfogulat-
lanul megemlékezik Horváth Ede, a Rába
Magyar Vagon- és Gépgyár korábbi vezér-
igazgatójának életművéről.

Új projektként gépszobrok közterületi kiállí-
tását is tervezik 2023-ban. Elsőként egy
1930-as években gyártott fémipari gyalu-
gép felállítására kerül sor a néhai ágyúgyár
Puskás Tivadar út felőli területén.

Miklósy Lajos kiemelte, mivel civil szerve-
zetként működik az alapítvány, így nagy
szüksége van a cégek és a magánszemé-
lyek anyagi támogatására. Felhívta a fi-
gyelmet arra is, hogy aki régi ipartörténeti
emléktárggyal, fotóval vagy dokumen-
tummal rendelkezik, és hajlandó azt átad-
ni, vagy csak a digitalizálás idejére kölcsön -
adni, keresse fel az alapítványt, ezzel is
segítve és gazdagítva a múltról szerzett
ismereteket.

Hagyományos szalagavató ünnepség az Audi Hungaria Iskolaközpontban
Iskolánkban szalagavató ünnepséggel in-
dították útra a két végzős osztályt egy új
életszakasz felé. A diákok már a tanév eleje
óta lelkesen készültek, hogy az ünnepi mű-
sorral mindenki számára felejthetetlenné
tegyék az estét.

Anne Andereya főigazgató asszony beszédé-
ben kiemelte a szalagavató jelentőségét mint
rituálét, és a szalagok szerepét a közösséghez
tartozás szimbólumaként. Továbbá köszöne-
tet mondott a szülőknek és a tanári karnak,
majd szívélyes szavakkal búcsúztatta a vég-
zős diákokat, a legjobbakat kívánva az érett-
ségire való felkészüléshez és a vizsgákhoz.

A szalagtűzést követően a 11. évfolyamos
diákok ünnepi beszédei következtek, majd

a végzősök vidám videókkal emlékeztek
meg az iskolában közösen eltöltött évekről.
Az est fénypontja kétségkívül a 12. osztá-
lyosok táncbemutatója volt, amit a közön-
ség lelkes tapssal jutalmazott. 

A szalagavató ünnepség a 12. C osztály ke-
ringőjével, illetve a végzősök és szüleik kö-
zös táncával zárult. (x)

INFORMÁCIÓK:
IPARTORTENET.HU
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Hogyan telt az évük?
A Covid megtépázta egyesületünket. Míg
előtte 50 klubunk és 2.500 tagunk volt,
most 32 klubba 1500-an járnak. Egy ré-
szük azért szűnt meg, mert a tagok féltek
a személyes találkozástól, a betegségtől.
Persze nem mindenről a járvány tehet,
több helyen egyszerűen azért nem működ-
nek, mert a tagság kiöregedett, elfáradt.
Újak pedig nagyon kevesen jönnek, az el-
nökségünk próbálja kideríteni, mi lehet en-
nek az oka. Sajnos alig akad olyan ember,
aki még jó erőben van és vállalja egy adott
klub vezetését.

2022 viszonylag jól kezdődött. Több kultu-
rális rendezvény, sportesemény zajlott nagy
sikerrel. Aztán jött az energiaválság és a klu-
bok zöme azért nem tud működni, mert a
befogadó intézmények zárva vannak. Elő-
térbe kerültek a szabadtéri programok, illet-
ve vannak olyan vendéglátóhelyek, melyek
havonta egy-két alkalommal szívesen látják
őket. Túl fogjuk élni ezt is, bízunk a jövőben.
Egyébként a polgármesterrel is jó a kapcso-
latunk, amiben lehet, segít nekünk. Nagy

Hangulatos adventi ünnepséget ren-
deztek a Lepke utcai idősklubban. Az
eseményen több mint húsz szépkorú
vett részt, akik verset mondtak, énekel-
tek és kötetlenül beszélgettek. Dr. Per-
gel Elza karácsonyfadíszeket és szalon-
cukrot hozott az idősklub tagjainak. Az
alpolgármester köszöntőjében kiemel-
te: nagy örömmel jött ide, mert jó látni,
hogy a szépkorúak ilyen jó közösséget
alkotnak, és együtt tudják ünnepelni Jé-
zus születését. „Fontos, hogy a kará-
csonyban megtalálható a család ünne-
pe, amikor együtt lehetünk szeretteink-
kel” – mondta köszöntőjében az alpol-
gármester. Az idősklub tagjai rövid mű-
sorral, verssel és énekkel készültek. A
szomszédban lévő óvodások meglepe-
tést készítettek a nyugdíjasoknak, akik
átvehették a győri önkormányzat aján-
dékcsomagjait is.

Nem volt könnyű a 2022-es év a nyugdíjasoknak sem. A több tucat klubot tömörítő, idén 20. évfordu-
lóját ünneplő Arrabona Városi Nyugdíjas Egyesület elnökével, Rákosi Zsolt Jánossal beszélgettünk.

FIGYELNEK EGYMÁSRA, 
BÍZNAK A JÖVŐBEN
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Ács Tamás

öröm volt számunkra, hogy a városháza au-
lájában rendezhettük meg a Nyugdíjas Alko-
tók XIII. kiállítását.

Milyen terveik vannak?
Nagyszabású rendezvényeket tervezünk,
olyanokat, amelyeken az összes klub részt
vehet. Lesznek sportversenyek, vers- és
prózamondó délután, és mindenképpen
folytatni szeretnénk az egészségmegőr-
zésről szóló előadás-sorozatunkat, amit
egészségnappal is kibővítenénk. Szeren-
csére több orvos térítésmentesen tart ne-
künk előadásokat. Ezeket felvesszük és
eljuttatjuk a klubokba, így minden tagunk
láthatja.

2023-ra azt a célt tűztük ki magunk elé,
hogy a nyugdíjasainknak olyan elfoglaltsá-
gokat szervezzünk, amelyekkel a saját éle -
tüket jobbá és szebbé tehetik. Ne érezzék
magukat magányosnak, hiszen tagjaink 70
százaléka egyedülálló. Ezért is fontos, hogy
néhány városrészben kitűnően működik a fi-
gyelőhálózat. Ha valakinek szüksége van rá,
elhozzák a patikából a gyógyszert, a menzá-
ról az ebédet, vagyis nem tévesztik egymást
szem elől. Ménfőcsanak és Bácsa kimondot-
tan aktív ebből a szempontból.

Ha kívánhatna valamit maguknak, mi
lenne az?
Egy civil szolgáltatóházat, de tudom, most
nem ennek van itt az ideje. Nagyon boldog
karácsonyt kívánok a város minden nyugdí-
jasának!  
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Kapkodtuk a fejünket, hiszen utoljára a nagy-
szüleink, dédszüleink nemzedékének kellett
ilyen nehézségekkel szembenéznie, mi azt hit-
tük, hogy minket már soha nem érhet ilyen baj.

Először kaptunk a nyakunkba egy világjár-
ványt, amihez foghatót utoljára a XX. század
elején, a spanyolnátha kitörésekor látott az
emberiség, aztán pedig az idei évben egy
háború tört ki a szomszédunkban, Ukrajná-
ban, ami soha nem látott energia- és pénz-
ügyi válságot szabadított Európára.

Mindeközben mi itt, Győrben éltük az éle -
tünket, elvittük a gyerekeket a suliba, hol
otthonról, hol a munkahelyen, de dolgoz-
tunk, befizettük a sárga csekket, és egyre
drágábban vásároltunk be a családnak.

KARÁCSONYI BESZÉLGETÉS A POLGÁRMESTERREL
Az év vége hagyományosan a számvetés, a mérlegkészítés ideje.
Otthon a családban, a munkahelyen, a pénzügyekben vagy a poli-
tikában egyaránt. Ráadásul ezekben a nehéz években talán nem
érdemes külön-külön vizsgálni az esztendőket, hiszen olyan fo-
lyamatok zajlanak körülöttünk, amelyek ciklusokon átívelnek, és
szoros összefüggésben vannak egymással, éppen ezért nem is le-
het pusztán egy évszámmal különválasztani őket.

Számvetést említettem az elején, mérleg -
készítést. De vajon lehet-e már most meg-
vonni azt a bizonyos mérleget? Látjuk-e,
tudjuk-e a maga teljes valójában elemezni,
hogy mi történt velünk és körülöttünk? A vá-
laszom erre az, hogy aligha.

Sőt, nincs ma ember, aki pontosan tudná je-
lezni előre, hogy mire számíthatunk 2023-
ban. Éppen ezért nem pusztán számokról,
száraz adatokról beszélgetek dr. Dézsi Csaba
András polgármesterrel, hanem szeretném
megmutatni Önöknek azt az embert, aki 3 éve
szakadatlanul azon dolgozik, hogy Győr ne
csak talpon maradjon, ne csak túléljen, hanem
tovább fejlődjön abban az ütemben, amit győ-
riként megszokhattak az elmúlt évtizedekben.
Valójában ki az az ember, aki irányítja váro-
sunkat, hogyan gondolkodik a világról, mi az
emberi és politikai hitvallása? Megkértem,
hogy üljünk le egy rendhagyó beszélgetésre…

Knézy Jenő, 
a Győr+ Média Zrt. vezérigazgatója

Knézy Jenő rendhagyó karácsonyi be-
szélgetését dr. Dézsi Csaba András
polgármesterrel a Győr+ Televízióban
december 23-án 16 órától tekinthe-
tik meg az érdeklődők, majd újranéz-
hető lesz a tévében 24-e és 31-e kö-
zött, valamint a www.gyorplusz.hu
honlapon és a Győr+ Televízió YouTube-
csatornáján.
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Hölgy ilág
Szerkeszti: Földvári Gabriella

A méhnyakrákszűrés témakörében
továbbhaladva most egy, a nők
életében gyakran előforduló prob-
lémáról, a méhszájsebről beszél-
getünk dr. Börzsönyi Ágnes szü-
lész-nőgyógyász szakorvossal.

Tulajdonképpen a méhszájseb csak egy,
a köznyelvben elterjedt elnevezés – a
könnyebb érthetőség, a könnyebb

kommunikáció miatt –, amelyet leggyakrab-
ban a cervicalisatio nevű elváltozásra hasz-
nálnak. „A méhszájsebet a nőgyógyászati
vizsgálat során észleljük. Színe jellegzetes, pi-
rosas-rózsaszínes, a felszínére pedig legin-
kább a „bolyhos” jelzőt használhatjuk. Ha
méhszájsebről van szó, akkor tulajdonképpen
a méhnyakcsatornában található hengerhám-
sejtek kikúsznak a méhszáj felszínére és ki-
szorítják a normális esetben ott található lap-
hámsejteket. Ezért sem helytálló méhszájseb-
nek hívni, mert lényegében hámhiány nem
alakul ki, holott a seb képződése ezt jelentené.
De így terjedt el a köznyelvben” – ismertette
a doktornő, majd azzal folytatta, hogy bármely
életkorban megjelenhet, de gyakran tapasz-
talható fiatal korban, fogamzásgátló szedése
mellett és terhesség során is.

„Bár ez a nyálkahártya-megváltozás nem
ritka a nők életében, fontos megjegyezni,
hogy önmagában semmilyen kóros történe-
tet nem jelent. Figyeljünk a normál hüvely -
flóra megtartására, mert a savas pH meg-
változása elősegíti a cervicalisatio kialaku-
lását, amely hetek, hónapok alatt alakul ki.”

Mikor jelentkezzünk ezzel a tünettel a nőgyó-
gyásznál? „Ha a hengerhámot érintő fertőzé-
sek krónikus gyulladást okoznak, akkor már

többnyire a panaszok is megjelennek: kelle-
metlen, erőteljes folyást tapasztalhatunk, il-
letve az együttlétek alatt megjelenő pecsételő
vérzés is gyakori lehet. Ilyenkor a legelső és
legfontosabb lépés, hogy a hüvely normál fló-
ráját visszaállítsuk, tehát ismét savas közeget
biztosítsunk. Ez helyi kezelést jelent, s hetekig
is eltarthat. A megfelelő termékek kiválasztá-
sában, felírásában, azok alkalmazásában a
nőgyógyász természetesen segítséget nyújt.”

Sajnos előfordulhat olyan eset is, amikor
nem elég a fent taglalt ellátás, hanem ko-

molyabb beavatkozás szükséges. Ilyenkor a
cervicalisatiót alkotó hengerhámsejtek eltá-
volítása jön szóba, amelyre többféle megol-
dás is létezik: ecsetelés; lézeres vagy fa-
gyasztásos technika alkalmazása, amellyel
eltávolítható a felszíni sejtelváltozás; illetve
létezik az úgynevezett a loop (nagyfrekven-
ciójú elektromos késes) konizáció, és a „hi-
deg késes” (szikés) konizáció is, amely egy-
fajta sebészeti beavatkozást jelent és a
méhnyak betegségeinek diagnosztizálására
és kezelésére alkalmazzák. 

„Amikor az orvos dönt a cervicalisatio ke-
zeléséről, akkor mindent alaposan mérle-
gelt, hogy a legjobb megoldást válassza.
Ehhez pedig kell, hogy a panaszokat, a tü-
neteket pontosan ismerje, minden részlet-
re kiterjedően. A kérdésekre lényeges
mindig őszintén válaszolni! Ne rejteges-
sük, ne szégyelljük a tüneteket, hanem ke-
ressük fel nőgyógyászunkat, hiszen közö-
sen tudunk mielőbb megoldást találni a
panaszokra! – zárta dr. Börzsönyi Ágnes,
aki a gyorplusz.hu felületén bővebben is
beszélt a témáról.  

Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: Ács Tamás

Ha kérdésük van a témával kap-
csolatban, vagy megosztanák ve-
lünk, miről olvasnának szívesen,
várjuk levelüket a negyszemkozt@
gyorplusz.hu e-mail-címre,
bővebben pedig most is, mint
mindig, a gyorplusz.hu-n olvas-
hatják cikkünket.       

NÉGYSZEMKÖZT A NŐGYÓGYÁSSZAL

méhtest ürege méhtest

petefészek

petevezeték

belső méhszáj
méhnyak
külső méhszáj

hüvely

NE SZÉGYELLJE KELLEMETLEN
TÜNETEIT, KERESSE FEL ORVOSÁT!
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Hogyan ajándékozzunk?
Próbáljuk meg betekerni az ünnepet szere-
tettel. Kalas Gyuri kollégám már negyedszá-
zada ezzel a címmel hívta fel a figyelmet ar-
ra, hogy térjünk vissza az ünnep gyökerei-
hez, és békességben töltsük ezt az időt. A
fogyasztási hajszát tudatosan engedjük el!
Találjuk meg azokat a lehetőségeket, ame-
lyek sokkal kisebb környezeti terheléssel
járnak. Ráadásul akinek adjuk, valószínűleg
jobban örül majd neki, mint egy huszadik
csilivili, méregdrága ajándéknak, amire talán
nincs is szüksége. A két kezünkkel viszont
sokféle értékes dolgot készíthetünk: egy fi-
nom süteményt, befőttet, italt, vagy akár
egy képzőművészeti alkotást. Ajándékozha-
tunk élményt, akár egy színházi előadást, ki-
rándulást, hétvégi ebédmeghívást vagy egy
kellemes sétát.

Mibe csomagoljuk a meglepetéseket?
Mi otthon eltesszük a kapott ajándéktáská-
kat, s amíg lehet, újra felhasználjuk őket, így
az elmúlt években csomagolóanyagot nem
is vettünk. Erre biztatok mindenkit, hiszen a
csomagolópapír rendeltetése körülbelül 5
percig tart, utána megy a kukába.

A karácsony egyik jelképe a fenyő. Milyet
válasszunk?
Az egyesületünkön belül működő Hulladék
Munkaszövetségnek húsz éve volt egy kez-
deményezése, a visszaváltható fenyőfa,
vagyis az általunk kínált konténeres fenyőt
az ünnepek elmúltával visszavettük. Négy-
öt évig nagy sikerrel működött, s közben a
konténeres fa fogalma bekerült a köztudat-
ba, s mire a programunk befejeződött, szé-
les körben elterjedt.

SZEMÉT HELYETT
ÉLMÉNYT ADJUNK!
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Ács Tamás

Lajtmann Csabával, a Reflex Környezetvédő
Egyesület elnökével a természetbarát, öko-
tudatos ünneplésről beszélgettünk.

Béke és babaillat fogadott, ahogy beléptem a
házba, na meg persze Diána örök ragyogása.
Kedves mosolya most is betöltötte a teret,
pedig alig több, mint egy hónapja adott életet
második gyermekének. Fáradtságnak semmi
nyoma, a 3.490 grammal és 51 centivel szü-
letett Ádi baba pedig olyan, mintha egy rajz-
művész most festette volna papírra. Ráadásul
igazi mintababa, ahogy a nagykönyvben le van

KISTESÓT HOZOTT A JÉZUSKA

GYURMÁNCZI DIÁNA: NÁLUN

PUSKÁS-DALLOS BOGI: AZ ÜN

A gólyával kiegészülve idejekorán, de annál nagyobb örömmel ér-
kezett a Jézuska Gyurmánczi Diánához az idei esztendőben. A
Győri Balett tehetséges táncosa ugyanis másodszor is anyuka
lett, a gyönyörű Panka Luca után egy kisfiúval, Ádival teljesedett
ki az élete. A csodálatos kismama férjével teljes harmóniában, iz-
gatottan várja az ünnepeket, az ajándékok beszerzése mellett
persze a tánc is főszerepet kap, igaz, ezúttal kicsit másként, új
szerepben próbálja ki magát a Harangozó-díjas művész.

írva. „Panka Luca nagyon cserfes, mindig be-
szél és zsizseg, igazi energiabomba. Ezzel el-
lentétben Ádi nagyon nyugodt kisfiú, türel-
mes, olyan, amilyenről álmodni sem mertem
igazából” – mondta Gyurmánczi Diána, aki azt
is elárulta, hogy mióta édesanya, különösen
nagy hangsúlyt kap a karácsony misztikuma.

„Fontos, hogy egy varázslat legyen ez az
életükben. Imádom nézni Panka Luca arcát,
ahogy őszinte átéléssel és kíváncsisággal
bontogatja a meglepetéseket, minden alka-
lommal elérzékenyülök. Persze a feldíszített

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: O. Jakócs Péter
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NK MINDEN NAP KARÁCSONY!

fát is a Jézuska hozza, ami már önmagában
nagy várakozással tölti el. Karácsonykor a
legfontosabb, hogy a család szeretetben és

békében együtt legyen, ez a legnagyobb ér-
ték, ezt szeretném átadni a kicsiknek” – me-
sélte meghatottan a Győri Balett oszlopos

tagja, s közben visszaemlékezett saját gye-
rekkorára. „Életem legnagyobb ajándéka volt
gyerekként egy kiskutya. Hosszú éveken át
könyörögtem a szüleimnek, de mindig elve-
tették az ötletet, hisz panellakásban laktunk
Győrben. Aztán az egyik karácsonyon ott ku-
porgott a fa alatt egy pici spániel. Azt az ér-
zést a mai napig nem tudom leírni, apukám
elmondása szerint majdnem elájultam, mi-
kor megláttam a kutyusunkat.”

Diána férje, Roland a gasztronómiában dolgo-
zik, így finom fogásoktól roskadozik majd az
asztal az év legszebb ünnepén, halászlé és ka-
csa már biztosan helyet kap a menüsorban. A
művészettől elszakadni azonban nem lehet, a
tánc így vagy úgy, de szerves része életüknek.
„Hiányzik a tánc és a társulat, legutóbb a lá-
nyokkal a babaváró bulin találkoztunk, de te-
lefonon napi kapcsolatban vagyunk. Most
Pankával itthon Ádinak és az apukájának tán-
colunk, legutóbb a nagy sikerű Gisel című elő-
adásból tanítottam meg egy részletet a kislá-
nyomnak. Karácsonyra pedig nem kívánok
mást magunknak, csak ezt a csodás családi
légkört, szeretetben és nyugalomban!”

„Őrületes tempóban telt el az évünk, így tö-
rekedtem arra, hogy a decemberi hónapot
felszabadítsam a kötöttségektől. Nem telje-
sen sikerült a tervem, de ha visszatekintek
az elmúlt évekre, akkor mégiscsak úgy lá-
tom, hogy most tudok a leginkább ráhango-
lódni az ünnepekre” – kezdte beszélgeté-
sünket Bogi. A Puskás-Dallos házaspár éle -
tében egész évben kiemelt szerepet kap a
környezettudatos gondolkodás, nincs ez
másként az év legszebb időszakában sem.
„Idén az ajándékokat is igyekeztem már jó
időben beszerezni, természetesen úgy, hogy
a fenntarthatóságot is szem előtt tartsam.

NNEPEK ALATT IS KÖRNYEZETTUDATOSAN!

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Puskás-Dallos Bogi

Magyar vállalkozásoktól, magyar terméke-
ket vásároltam, bízom benne, hogy a család
minden tagja örömmel fogadja majd. Rá -
adásul mi évek óta nem pazaroljuk a csoma-
golóanyagokat sem, az ajándéktáskák kézről
kézre járnak, cserélgetjük őket, vigyázunk
rájuk, de egyébként sem ez adja egy-egy
meglepetés értékét” – tette hozzá az elis-
mert énekesnő, aki bevallotta, hogy egysze-
rűen imád ajándékozni.

„Talán klisének hangzik, de karácsonykor a
család a legnagyobb ajándék, a legfontosabb
az együtt töltött idő, a közös élményszerzés.
Az egész ünnepnek van egyfajta intimitása,
mikor a család apraja-nagyja együtt énekli a
Mennyből az angyalt, közben áthatják a la-

kást az isteni illatok, egyszerűen varázsla-
tos. Imádok örömet szerezni, ajándékozni,
bár a kézműveskedésben nem vagyok túl
ügyes, de idén igyekeztem ebben is fejlődni”
– mesélte Bogi. Kérdésünkre azt is elárulta,
hogy mivel párja vegán, így az ünnepi menü-
sort megreformálta a család, de azért a
klasszikus finomságok biztosan terítékre
kerülnek karácsonykor.

Bogi szakmailag is sikeres évet könyvelhet
el. Öt év után, idén megjelent „Az út köze-
pén” című nagylemeze, melyben egy telje-
sen új oldalát mutatja meg. Dalaiban szemé-
lyes hullámvölgyeiről is énekel, de ez szá-
mára természetes. Úgy véli, az elmúlt évek-
ben sok minden változott benne, már le meri
írni az érzéseit, gondolatait. Ebben az is se-
gíti, hogy belekezdett egy önfejlesztő isko-
lába, melynek minden percét élvezi. Na és
hogy mit kíván maguknak 2023-ra? Erről is
örömmel beszélt. „Most először vágok neki
úgy a következő esztendőnek, hogy nem
tervezem túl. Ösztönösen szeretném, hogy
megtörténjenek a dolgok, az biztos, hogy
igyekszünk Petivel egymással sok időt
együtt tölteni, utazni. Békét, kiegyensúlyo-
zottságot és egészséget kívánok magunk-
nak és mindenkinek!”

Kihívásokkal teli évet tudhat maga mögött a győri tehetség,
Puskás-Dallos Bogi. Nemrégiben megjelent ugyanis legújabb
nagylemeze, és fellépésekből is akadt bőven, ahogy férje, Puskás
Peti sem unatkozott 2022-ben. A karácsony azonban az ő életük-
ben is a lecsendesedés időszaka, meghitten, családjuk körében
töltik az ünnepeket, majd tervekkel felvértezve vágnak bele a kö-
vetkező esztendőbe. Karácsonyról, a környezettudatos szemlélet-
ről, álmokról kérdeztük az énekesnőt.
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Nem mindenki várja a karácsonyt. Aki elveszítette szeretett hozzátartozóját, gyásszal és magánnyal
küzd, annak az ünnep csak fokozza a fájdalmát. Enyhíthető-e a lelki szenvedés? – erről kérdeztük
Benkóné Jancsó Hanna mentálhigiénikust, gyászcsoportvezetőt.

AZ ÜNNEPEK ÉS A GYÁSZ

AKIK NEM VÁRJÁK A KARÁCSONYT

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: shutterstock.com/Sergio Photone

„Az ünnepek, különösen a karácsony megélé-
se egy veszteségtől, magánytól szenvedő
ember számára nagyon nehéz. Amikor gyász-
feldolgozó csoportot indítok, igyekszem a
kezdést úgy időzíteni, hogy mire elérkeznek az
ünnepek, már több alkalommal találkozzunk.
Azért, hogy addigra a gyászolók megtapasz-

talhassák, nincsenek egyedül a fájdalmukkal,
más is hasonló módon tart a közeledő ünne-
pektől, a hiány érzettől, a magánytól. A közös
gondolkodás, tapasztalatmegosztás reményt
ad arra, hogy túlélhető a karácsony a szeretett
hozzátartozó nélkül.

Életünk során bizonyos helyzetekben mind-
annyian megtapasztalhattuk már a mély ma-
gányt. Ez az a fajta egyedüllét, amit az ember

nem kíván magának, ezért próbál tenni elle-
ne. Hogyan? Élek a családom, barátaim segít-
ségével. Ha nincs családom, nincsenek bará-
taim, megpróbálok segíteni másoknak. Meg-
próbálok olyan tevékenységeket végezni,
melyek korábban örömet okoztak nekem.
Önsegítő technikák után nézek. Hívő ember-
ként megtapasztaltam már többször a köz-
mondás igazságát: segíts magadon, Isten is
megsegít. Amennyiben teszek magamért, a
még szükséges erőt megkapom” – hangsú-
lyozza Benkóné Jancsó Hanna.

„A gyászmunkát nem lehet lerövidíteni, fáj-
dalommentessé tenni. Olyan ez, mintha egy
mélyre húzó örvénybe keverednék a Dunán.
Ha kétségbeesetten kapálózom a felszínen
maradásért, biztosan elmerülök. Ha ha-
gyom, hogy lehúzzon a mélységek mélyére,
és onnét rugaszkodom fölfelé, akkor meg-
menekülök, felépülök.

Ebben a munkában jelenthet nagy támoga-
tást a sorstársi közösség megtapasztalása.
Az ünnepek alkalmat kínálnak arra, hogy be-
leengedjem magam ebbe a nehéz folyamat-
ba. A karácsony Jézus születésének ünnepe,
akkor is, ha nem vagyok ünnepi hangulat-
ban. A döntés a kezemben van: tudok-e,
akarok-e erre koncentrálni, vagy elsüllyedek
a fájdalmamban?”
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A karácsonyról a családi összejövetelek mellett mindenkinek a finom ételek és sütemények jutnak eszébe.
Ünnepek előtt a magyar családok több tízezer forintot hagynak a boltokban, így nem csoda, hogy karácsony
után harminc százalékkal nő a szemét mennyisége, vagyis ennyivel többet pazarolunk. Hogyan lehet ételpa-
zarlás nélkül ünnepelni? – kérdeztük Herman Etelkát, a Környezetvédelmi Osztály vezetőjét.

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Pixabay

KARÁCSONY ÉTELPAZARLÁS NÉLKÜL

Vásárlás előtt nézzük át, mi van otthon. En-
nek alapján, környezettudatosan állítsuk
össze a bevásárlólistát, így nem csábulunk
el a boltokban az egyet fizet–kettőt kap ak-
ciók láttán.

Válasszunk helyi, szezonális alapanyagokat
a termelői piacokon, online piactereken vagy
a szupermarketben! Kész ételek helyett friss
alapanyagokat vásároljunk. Inkább főzzünk
kevesebbfélét, de friss alapanyagból.

Sok sütemény hozzávalóiból nem feltétle-
nül szükséges egy egész csomag. A cso-
magolásmentes boltok nemcsak azért jók,
mert nem használunk feleslegesen mű-
anyagot, hanem pontosan annyit vehe-

tünk, amennyi kell. Annyi főre vásároljunk,
ahányan leszünk! Általában másfél adag/fő-
vel ajánlott számolni, de most vegyük figye-
lembe, hogy többfogásos menüt készítünk.
Lehet, hogy elég, ha háromnegyed vagy egy
adag/fővel számolunk, így biztosan nem pa-
zarolunk.

Az is segíthet, ha megbeszéljük a családdal,
hogy a kedvencekből mindenki hoz egy ki-
sebb adagot. Ha mégis marad valami, azt fa-
gyasszuk le! Ha már nincs egy fikarcnyi he-
lyünk sem, akkor az interneten rengeteg új-
rahasznosító recept közül válogathatunk.

Az ünnepi időszakban is vannak, akiknek
nem jut étel és az utcán töltik a karácsonyt.
Gondoljunk rájuk is, tegyünk pár finom fala-
tot a Győrben is több helyen található étel-
dobozokba, vagy vegyük fel a kapcsolatot
különböző jótékonysági szervezetekkel.

Az idei évet nagymértékben nehezítette a Covid
és a gazdasági válság, melyek mindannyiunk
életét befolyásolták. Szerencsére a Környezet-
védelmi Osztály együttműködésével az elter-
vezett dolgokból sok mindent megvalósítottunk
– kezdte a beszélgetést dr. Szálasy László.

Milyen nagyszabású programokat sikerült
megrendezni?
Fontos esemény volt tavasz végén az Öko-
diákolimpia, ahol két nap alatt sérült és ép
gyerekeknek tudtunk a környezettudatos
gondolkodásmódot, a fenntarthatóságot
célzó vetélkedőket, játékokat szervezni.

EGYRE TÖBBEN ISMERIK FEL
A KÖRNYEZETVÉDELEM FONTOSSÁGÁT

A gyerekek hihetetlenül fogékonyak és ér-
deklődők voltak, és várják a folytatást. Nyár
elején elektromobilitási napra vártuk a csalá-
dokat. A Lightning Day egy egész napos ren-
dezvény volt, ahol változatos programok
mellett elektromos rollereket, kerékpárokat
és autókat lehetett látni, rengeteg érdeklődőt
vonzott az autók gyorsulási bemutatója.

A Baksa Kálmán Gimnáziumban a PontVelem
Nonprofit Kft. szervezésében a mi közvetíté-
sünkkel Győrben valósult meg a világ legna-

gyobb tanórája. Itt 582 iskola 4.413 osztályá -
nak 92.333 tanulója az online térben együtt
vett részt az első olyan világméretű oktatási
projektben, amelyen keresztül megismerhet-
ték az ENSZ által 2030-ig meghirdetett fenn-
tartható fejlődést szolgáló 17 globális célt.

A legnagyobb városi zöldeseménynek kétség-
kívül a II. Győri Klíma EXPO bizonyult. Az elő-
zőhöz képest sikerült egy komplexebb rendez-
vénysorozatot szervezni, hiszen volt külön tu-
dományos nap, családi, illetve diáknap. Utób-
bira a városiakon kívül a környékbeli iskolákból
és a Felvidékről mintegy hatszáz gyerek láto-
gatott el. Ehhez társult az Első Győri Zöld Fu-
tás, amin kétszázhúsz futó állt a rajtvonalhoz.

Mit vár a következő évtől?
Reményeink szerint jövőre még többen kerül-
nek közelebb általunk a környezetvédelem
ügyéhez. 2023-at is hasonló aktivitással sze-
retnénk végigcsinálni. Bízom benne, hogy tá-
mogatói körünk is egyre jobban bővül, hiszen
jó ügyet szolgálunk. Meggyőződésem, hogy
továbbra is az ifjúság oktatására kell fektet-
nünk a legnagyobb hangsúlyt.

Tartalmas, színes évet tudhat
maga mögött az önkormányzat
Környezetvédelmi Bizottsága,
melynek elnökét kérdeztük
eredményekről és tervekről.

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Marcali Gábor
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Akörülötte tevékenykedő kollégák mind
azt mondják, hogy Andrea a szerve-
zőcsapat motorja. Fáradtságot nem

ismer, példaértékű munkamorálja ráadásul
a környezetében élőket is inspirálja. Nem
meglepő, hogy három éve a győri önkor-
mányzat Szentiván Szolgálatáért díjjal tün-
tette ki őt, az elmúlt három évtizedben elké-
pesztően sokat tett a városrészért.

„Bevallom, meghatódtam, amikor átvehet-
tem az elismerést. Meglepődtem, de egy-
ben nagyon jól is esett, hogy gondoltak
rám. Harminc évvel ezelőtt költöztem
Győrszentivánra Győrzámolyról. Az első
naptól kezdve szerettem volna aktív sze-
replője lenni a település közösségi éle -
tének. Főként az motivált, hogy a rászoru-
lókon segítsek” – árulta el lapunknak Mura
Jenőné Őrsi Andrea, aki 2007 óta vezető
szakácsként tevékenykedik a Váci Mihály
Általános Iskolában.

Büszke rá, hogy naponta 1250 adag ételt
készít el a gyermekeknek, illetve a nyug-
díjasoknak. Emellett a Vöröskereszt szá-
mára is dolgozik, minden alkalommal ő
szervezi a helyi véradást. Korábban négy
éven keresztül egyébként még részönkor-
mányzati képviselő is volt, segítette a szo-
ciális ügyek hivatali intézését. A problé-
mák elől soha nem hátrál meg, hitvallása
alapján mindig a megoldást keresi. Ugyan-
akkor felvetődik a kérdés: honnan van
minderre ennyi energiája?

GYŐRSZENTIVÁN
LELKE ÉS MOTORJA
Szerző: Pécskai István
Fotó: Mura Jenőné

Mura Jenőné Őrsi Andrea a lenyűgöző személyisége, a segítőkész-
sége, a munkabírása és a töretlen jó kedélye miatt az egyik leg-
népszerűbb ember Győrszentivánon. Az óvodák, az iskolák, a mű-
velődési központ és az önkormányzat eseményein mindig aktívan
segédkezik – az előkészületeket és a rendezvények lebonyolítását
illetően egyaránt maximalizmusra törekszik.

„Az életenergiámat az édesapámtól örököl-
tem, aki ma már sajnos nem lehet köztünk.
Hozzá hasonlóan én is mindig azt vallottam,
hogy sokkal jobb adni, mint kapni. Jó érzés
segíteni azoknak, akik támogatásra szorul-
nak. Amikor részönkormányzati képviselő

voltam, akkor is azt tartottam elsősorban
szem előtt, hogy megkönnyítsem a rászoru-
lók életét. Természetesen nagyon jólesik, ha
minderről pozitív visszajelzést kapok” – fej-
tette ki Andrea, aki a Vöröskeresztnél vég-
zett munkája miatt két héttel ezelőtt Véradó
Mozgalomért Ezüst Emlékérmet kapott.
Hozzátette, szeretné, ha a Váci-iskolában
egyszer majd méltó utódnak adhatná át a
vezető szakácsi pozíciót.

„Korábban egy harminchárom évig itt dolgo-
zó hölgytől vehettem át a stafétát. A mai na-
pig felnézek rá, rengeteget tanultam tőle.
Büszkeséggel tölt el, hogy én lehettem a
jobbkeze. Van egy fiatal kolléganőm, aki re-
ményeim szerint a jövőben majd a méltó
utódom lehet.”

Az Egyesített Egészségügyi 
és Szociális Intézmény Győr
közalkalmazotti jogviszonyba
munkatársat keres: 

• TAKARÍTÓ
• SZOCIÁLIS SEGÍTŐ
• GONDOZÓ
• ÁPOLÓ
munkakörbe.

További információk:
06-96/314-322/152 mellék

Pályázatok benyújtása:
EESZI HR-gazdálkodás
9026 Győr, Kálóczy tér 9–11.
hr@eeszi.hu

www.eeszi.hu

HITVALLÁSA
ALAPJÁN MINDIG
A MEGOLDÁST
KERESI
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Innonet Nonprofit Kft. — Bérlet a sikerhez   96/506-900 • info@innonet.hu • www.innonet.hu

Innovációs 
és Technológia
Központ

Gyôri Ipari Park
Gesztenyefa u. 4. 

Kedvezményes bérleti lehetôségek, 
modern kreatív környezet!

20—25 nm-es, légkondicionált 
IRODAHELYISÉGEK KIADÓK!

TÁRGYALÓ

KONFERENCIATEREM

INGYENES PARKOLÁS 

ÉTTEREM, KÁVÉZÓ

BANKAUTOMATA

Fantasztikus formában van Nagy Erik. A
17 esztendős győri sznúkeres mind-
össze három és fél évvel ezelőtt is-

merkedett meg a sportággal, mégis el-
mondhatja magáról, hogy a legjobbak közé
tartozik idehaza. Ezt igazolja a legutóbb elért
bravúros szereplése is az országos bajnok-
ságon, amelyen második lett.

,,Tavaly harmadikként végeztem az országos
bajnokságon, idén pedig ezüstérmesként zár-
tam. Bízom benne, hogy a sorminta folytató-
dik, s jövőre sikerül megszereznem az első he-
lyet” – árulta el Nagy Erik a Győr+ Médiának.

A fiatal sportolóval korábban a nagypapája
szerettette meg a sznúkert. Együtt nézték a
versenyeket a tévében, s csak idő kérdése
volt, mikor próbálja ki Erik először a sport-
ágat. Minderre aztán a győri Révész Étte-
remben került sor. ,,Emlékszem, alig értem
fel az asztalt, annyira kicsi voltam. Mégis
azonnal megtetszett a sznúker. Az étterem-
ben dolgozók azt mondták, nagyon ügyes
vagyok, és érdemes lenne komolyabban

SZNÚKERBEN ERIK AZ ÁSZ
Szerző: Pécskai István
Fotó: Ács Tamás

foglalkoznom a sportággal” – idézte fel a
kezdeteket.

Mindössze 14 éves volt, amikor a földrajz-
tanára javaslatára belépett a Győri Sznúker
Klubba. Azóta két korosztályos kontinens-
tornán és egy világbajnokságon szerepelt.
Erik a középiskolai tanulmányai mellett
igyekszik minél több időt a gyakorlásra for-
dítani. Heti szinten 5-6 edzése van, ami na-
ponta legalább három óra gyakorlást jelent.

Hamarosan már az otthonában is sznúke-
rezhet, reményei szerint két hónapon belül
elkészül a saját sznúkerasztala.

,,Az a célom, hogy profi legyek. Hogy az álmom
valóra váljon, persze sok feltételnek kell teljesül-
nie. Elengedhetetlen hozzá a tehetség, a szor-
galom, a sok gyakorlás és az anyagi támogatás.
Szükségem van szponzorokra, hiszen rengeteg
pénzbe kerül a felkészülés és az utazás a külföldi
versenyekre” – jegyezte meg Nagy Erik.
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Összesen 41 osztály regisztrált a
játékra. A kvízt egy linken keresz-
tül tudták elérni, a kitöltéséhez

pedig nem volt másra szükség, mint in-
ternetkapcsolatra és egy erre alkalmas
elektronikai eszközre. Előre meghatáro-
zott időpontban, december 8-án, csütör-
tökön 10-től 10.45-ig lehetett kitölteni.
A játékot az állatkertből központilag fel-
ügyelték. Látni lehetett a kitöltés gyor-
saságát, az osztályok bejelentkezési sor-
rendjét, végül majdnem mindenkinek si-
került hibátlan eredményt produkálnia.
Mivel mindenki ügyes volt, így a nyere-
mény kiosztása fejtörést okozott az ál-
latkert munkatársainak. Végül a 41 osz-
tályból 31-nek sikerült időre és hibátla-
nul végigjátszania a kvízt, ebből a 31-ből

TÉLEN IS VÁR
AZ ÁLLATKERT!

HATALMAS SIKER VOLT AZ ÁLLATVÉDELMI TÉMAHÉT

Lezajlott az Állatvédelmi Témahét az országban. Öröm volt nézni, milyen sokan és milyen sok-
féle eseményen vettek részt a kutyasétáltatástól elkezdve az állatkerti színes programokig. A
győri állatkert egy játékos kvízzel készült erre az alkalomra. A kvíz témájában állatkerti állatok,
felelős állattartás, állatvédelem és papagájtartás szerepelt. A játékokat egy online felületen
tölthették ki az előre regisztrált győri és környéki általános iskolás osztályok. 

pedig a 21 leggyorsabb került a kalapba,
ahonnan összesen ötöt húztak ki élő
egyenes adásban. A nyertes osztályok: a
Szabadhegyi Magyar–Német Két Tanítá-
si Nyelvű Általános Iskola és Gimnázium
3. a osztálya, a Széchenyi István Egye-
tem Öveges Kálmán Gyakorló Általános

Iskola 3. b osztálya, a Péterfy Sándor
Evangélikus Általános Iskola 3. b osz-
tálya, a mosonmagyaróvári  GYSZC Hal-
ler János Általános Iskola 2. b osztálya és
a Fiáth János Általános Iskola Győrsági
Tagiskolájának 1. osztálya. Nyereményük
egy kétórás ugrálás és állatozás az állat-
kert beltéri dzsungelében, a Csarnokban. 

Az állatkert ezúton is gratulál a részt vevő
osztályoknak! Ilyen állatvédőkre van szük-
sége a társadalomnak. A kvíz linkje elérhe-
tő és osztható marad, így továbbra is bár-
mikor felhasználható iskolai vagy külső ke-
retek között oktatási és szórakozási célra. 

Ha önök is szeretnének állatkerti állatok-
ról és állatvédelemről informálódni, láto-
gassanak el a győri állatkertbe! Az állat-
kert nagyobb része a téli időszakban 16
óráig tart nyitva, az állatházak zárására
15 órakor kerül sor. Látogatásukkor kér-
jük, vegyék figyelembe, hogy a meghosz-
szabbított nyitvatartás csak a Csarnokra
és az ott élő állatokra vonatkozik! (x)

A részletekről tájékozódjanak az állat-
kert honlapján és Facebook-oldalán!

Szöveg és fotó: Xantus János Állatkert
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„Több mint 100 társasházat kezelünk Győr-
ben és a térségben” – kezdte Szombati Ber-
told ügyvezető, majd azzal folytatta, hogy
amikor belevágtak, az expressz hibaelhárítás
volt az a szolgáltatás, ami a piacra nem volt
jellemző. „A helyi szakemberekkel való kap-
csolatra és saját erőforrásokra helyeztük a
hangsúlyt, partnereinket folyamatosan ellát-
tuk karbantartási-hibajavítási munkákkal. En-
nek köszönhető, hogy rövid időn belül segíte-
nek a társasházban keletkező problémákon.” 

Komplett társasházkezeléssel egyébként
2017 óta foglalkoznak, a megbízások pedig
folyamatosan érkeznek. Ez mutatja legjob-
ban, hogy mennyire elégedettek az ügyfelek
az AHAUS ténykedésével, legyen szó bár-
mely típusú és korú társasházról is.

INGATLANKEZELŐ:
15 ÉVE A MEGBÍZHATÓSÁG JEGYÉBEN

Születésnapot ünnepel az AHAUS Ingatlankezelő Kft., immár
tizenöt éves a vállalat. Meghatározó szerepet tölt be az ingatlan-
kezelésben, köszönhetően a kimagasló szakmaiságuknak, a meg-
bízhatóságuknak és az ügyfélbarát felfogásuknak. 

„Az volt az elképzelésünk, hogy kilépünk a klasz-
szikus házmesteri szerepkörből. Ezért kialakítot-
tunk egy nagyon erős központi ügyfélszolgálatot,
ahová beérkeznek a kérések és észrevételek.
Ezeket osztjuk szét a szakembereink között, így
sokkal gyorsabbak és hatékonyabbak vagyunk.
Persze a közös képviselők továbbra is rendelke-
zésre állnak személyesen. A modell bevált, fo-
lyamatosan várjuk az új megkereséseket is.” 

Az ügyvezető úgy látja, a gazdasági változá-
sok némileg letisztították a piacot, az AHAUS
pedig a jövőben is szeretne az élvonalhoz
tartozni. Sőt, terjeszkedni kívánnak a régió-
ban és új ingatlankezelési irányok felé is el-
indulni. A sikerre pedig garancia az össze-
szokott csapat, a megbízható szakemberek
és az eddigi számos elégedett ügyfél. (x)  

AHAUS Ingatlankezelő Kft.
Győr, Bajcsy-Zsilinszky utca 44.
+ 36 30 921 8780 • info@ahaus.hu
www.ahaus.hu
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Orgona utcai és Jókai utcai ügyfélszolgálati iroda:
December 19–22.: 8.00–12.00
December 23–30.: ZÁRVA

Az irodák pénztárai mindennap 30 perccel korábban bezárnak.

Telefonos ügyfélszolgálat (96/50-50-50-es számon hívható):
December 19–22.: 8.00–12.00
December 23–26.: ZÁRVA
December 27–30.: 8.00–12.00

Az elmúlt évhez hasonlóan a Győr-Szol
Zrt. 2023. január 2-tól ismét biztosít
online ügyintézési és fizetési lehető-

séget azoknak az ügyfeleinek, akik már ren-
delkeznek érvényes lakossági parkolóbérlet-
tel, és a bérlet igénylésekor közölt adataik-
ban nem történt változás. Az online módon
történő bérletmegújítás további feltétele,
hogy az ingatlan tulajdonosának személye
meg kell, hogy egyezzen az igénylő szemé-
lyével. (Ha az igénylő nem azonos az ingat-
lan tulajdonosával, a tulajdonosnak továbbra
is az ügyfélszolgálati irodában személyesen
szükséges nyilatkoznia arról, hogy lemond a
lakossági bérletigénylési jogosultságáról.) A
2022-ben kiadott lakossági parkolóbérletek
2023. január 20-ig érvényesek.

Az említett körbe tartozó bérlettulajdonosok a
társaság honlapjáról (www.gyorszol.hu) elér-
hető szolgáltatói ügyfélkapun keresztül juthat-
nak el a kitöltendő online nyomtatványhoz. Itt
meg kell adniuk a szolgáltató által kért adatai-
kat és a küldés gombra kattintva a nyomtat-
vány eljut a szolgáltatóhoz. A szolgáltató az
adatok ellenőrzése után jelzi az igénylőnek,
hogy jogosult-e a bérlet megvásárlására. Po-
zitív válasz esetén a SimplePay alkalmazás
használatával online befizethető a bérlet díja.
Az összeg beérkezését követően a bérlet kiál-
lítása a díjfizetést követő két munkanap után
történik meg. A szolgáltató felhívja az ügyfelek

A jövő év első munkanapjától, január 2-ától igényelhetőek felszíni parkolásra jogosító bérletek a
Győr-Szol Jókai utcai és Orgona utcai ügyfélszolgálati irodáiban vagy online a szolgáltató internetes
oldaláról. Elektronikus úton lakossági bérlet vásárlására csak azoknak van lehetőségük, akik már
rendelkeznek ilyen bérlettel, és adataikban nincs változás. Aki online kezdeményezi a vásárlást, az
kizárólag az interneten keresztül fizethet és csak postai úton kaphatja meg a bérletét.

JANUÁRTÓL VÁSÁROLHATÓK 
A JÖVŐ ÉVI PARKOLÓBÉRLETEK
Szöveg: Győr-Szol Zrt.
Fotó: O. Jakócs Péter

figyelmét arra, hogy az online igénylés elküldé-
se és a bérlet postai úton történő kézbesítése
között több nap is eltelhet. Így amennyiben az
előző évi bérlet már érvényességét vesztette,
az átmeneti időszakban csak a parkolási díj
megfizetésével jogosult megállni a felszíni par-
kolóhálózatban. Érdemes tehát az igénylést
úgy időzíteni, hogy az új bérlet még 2023. ja-
nuár 20-a előtt megérkezzen. Bérletvásárlásra
természetesen egész évben van lehetőség.

Amennyiben az igénylő adatai nem egyeznek
meg a szolgáltató nyilvántartásával vagy egyéb
okból elutasítják az elküldött kérelmet, további
egyeztetésre a Győr-Szol telefonos ügyfélszol-
gálatán vagy személyesen az ügyfélszolgálati
irodák valamelyikében van lehetőség.

Az idei év újdonsága, hogy lakossági parko-
lási bérlet mellett övezeti bérlet is vásárol-
ható elektronikus úton. Övezeti bérletet bár-
ki igényelhet, a vásárláshoz csak a bérlet
árának megfizetésére van szükség. Az öve-
zeti bérletek online igényléséhez szükséges

nyomtatvány ugyancsak a Győr-Szol Zrt.
honlapjáról érhető el, 2023. január 2-tól. A
szolgáltató felhívja a figyelmet arra, hogy aki
online kezdeményezi akár a lakossági, akár
az övezeti bérlet megvásárlását, az kizárólag
az interneten keresztül fizethet és csak pos-
tai úton kaphatja meg a bérletét. Online
igénylés esetén személyes fizetésre vagy
személyes átvételre nincs lehetőség.  

Akik új bérletvásárlók, illetve akiknek adatai -
ban változás történt, személyesen intézhe-
tik a bérletvásárlást a Győr-Szol Zrt. Jókai ut-
cai vagy Orgona utcai ügyfélszolgálati irodái -
ban. Az igényléshez szükséges információk,
illetve nyomtatvány megtalálható a szolgál-
tató hivatalos honlapján.

Akik nem jogosultak kedvezményes lakossági
bérlet igénybevételére, válthatnak rendszám-
hoz kötött, illetve a peremterületeken érvé-
nyes bérleteket, melyeknek díjai ugyancsak
megtalálhatóak lesznek december 20-a után
a www.gyorszol.hu internetes oldalon.

A GYŐR-SZOL ÜGYFÉLSZOLGÁLATÁNAK
NYITVATARTÁSI RENDJEDecember 18. (aranyvasárnap): 6.00–12.00

December 19.: 6.00–13.00
December 20–23.: 6.00–14.00
December 24.: 6.00–11.00
December 25–26.: ZÁRVA
December 27–30.: 6.00–14.00
December 31.: 6.00–11.00
Január 1–3.: ZÁRVA

ÜNNEP A VÁSÁRCSARNOKBAN
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ÁLLÁSHIRDETÉS

Fényképes szakmai önéletrajzát a következŐ címre várjuk:
GyŐr-Szol Zrt. Munka-Bérügyi Osztály, 9024 GyŐr,
Orgona utca 10., vagy munkaugy@gyorszol.hu. A borí-
tékra kérjük, írja rá, illetve az e-mail tárgyában tüntesse
fel a pályázott munkakör megnevezését.

A GYHG Győri Hulladékgazdálkodási Non-
profit Kft. tájékoztatja a lakosokat, hogy a
cég működési területén a hulladékszállítás
december 24-én, 25-én, 26-án, 31-én és
január 1-jén változás nélkül történik. A
szolgáltatással érintett helyeken a meg-
szokottak szerint reggel 6 órára kérik ki-
tenni ürítésre a kukákat. 

A GYHG Győri Hulladékgazdálkodási Non-
profit Kft. üzemeltetésében lévő vidéki
hulladékudvarok december 22-től január
31-ig zárva lesznek. A győri
hulladékudvarok december
24-én 8 és 12 óra között
tartanak nyitva, decem-
ber 25-én és 26-án zárva
lesznek, december 27-től
30-ig 8 és 16 óra között
megerősített személy-

A GYHG ÜNNEPI INFORMÁCIÓI

Jubileumi oklevelek átadásával mondott köszönetet a Pannon-Víz
Zrt. nevében Rácz Attila elnök-vezérigazgató társaságunk azon
elkötelezett dolgozóinak, akik munkájukkal már több évtizede
segítik a térségi víziközmű-szolgáltatás működését.

Szöveg: Pannon-Víz Zrt.
Fotó: Pannon-Víz Zrt./Borsi Viktória

Aszolgáltató elismerő okleveleit idén
81 dolgozó vehette át, Győrben két
helyszínen, továbbá a nyúli, a kapu-

vári és a csornai üzemmérnökségeken. A
munkatársak 10-15-20-25-30 és 35 évnyi
munkaviszonyukért kapták meg a törzsgárda

elismerést. A kitüntetett 81 dolgozó össze-
sen 1925 évnyi munkával járult hozzá az
ivóvíz- és szennyvízszolgáltatáshoz.

A díjazottak között köszönthettünk olyan
szakembereket is, akik a Pannon-Víz Zrt.-nél
eltöltött több évtizedes munkaviszony után
most érkeztek el nyugdíjazásukig. Ilyen
munkatársunk Peka Tibor is, aki idén kapta
meg a 20 éves jubileumi kitüntetést. Tibor
2002 óta segítette társaságunk szennyvíz-
ellátásának működését kapuvári szennyvíz-
tisztító telepünkön szennyvíztisztító-keze-
lőként. „Nagyon jól éreztem magam a Pan-
non-Víz Zrt.-nél, ahol mindig nagyszerű tár-
sasággal dolgozhattam együtt. Örülök, hogy
munkámmal segítve a társaságot, itt tölt-
hettem el munkaviszonyom utolsó évtize-
deit” – nyilatkozott Peka Tibor frissnyugdí-
jas munkatársunk.

A Pannon-Víz Zrt. büszke elkötelezett, szak-
mailag értékes dolgozóira, és ezúton is kö-
szöni hű és példaértékű munkájukat!

ELISMERÉSBEN RÉSZESÜLTEK
A PANNON-VÍZ MUNKAVÁLLALÓI

KÖZEL „KÉTEZER ÉVNYI” MUNKAVISZONYT ÉRTÉKELTEK

zettel üzemelnek, december 31-én 8 és
12 óra között lesznek nyitva, január 1-jén
zárva lesznek.

A közszolgáltató Bartók Béla úti ügyfélszol-
gálati irodája december 19-től december
22-ig 8 és 14 óra között, december 23-án
8 és 12 óra között, december 27-től de -
cember 30-ig 8 és 12 óra között tart nyitva,
a telefonos ügyfélszolgálat elérhetősége
megegyezik az iroda nyitvatartásával.

A Győr-Szol Zrt. Városüzemeltetési
és Kivitelezési igazgatósága felvételt hirdet
az alábbi munkakörök betöltésére:

Feladat: irodák takarítása napi 4 órás munkarend-
ben (reggel 5 és 9 óra között)

(Parkolóüzemeltetési üzletág)
Főbb feladatok: utcai és zárt téri parkolástechni-
kai berendezések napi működtetési,
javítási és karbantartási feladatainak ellátása
Feltétel: műszerész vagy villanyszerelői végzett-
ség; B kategóriás jogosítvány; saját gépjármű
Foglalkoztatás jellege: teljes munkaidős; 
A/B hetes munkarend; hétvégi munkavégzés; 
hétvégi készenlét

Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend

Feltétel: B kategóriás jogosítvány
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy és több műszakos munkarend

Feltétel: C kategóriás jogosítvány
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy és több műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő,
egy műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség, 
B kategóriás jogosítvány
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő,
egy műszakos munkarend

TAKARÍTÓNO/
TAKARÍTÓ

KARBANTARTÓ

KÉZI ÚTTISZTÍTÓ
GÉPI PARKGONDOZÓ
KÉZI PARKGONDOZÓ

GÉPI PARKGONDOZÓ

GÉPÁRMUVEZETO

CSOSZERELO

VILLANYSZERELO,
LAKATOS-KARBANTARTÓ

´́

´́ ´́

´́ ´́

´́
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Hetven esztendeje, 1952-ben alakult meg
Győrben a Liszt Ferenc Kórus. A nagy múltú
énekegyüttes az évforduló alkalmából de -
cember 17-én (szombaton) 18 órakor ünne-
pi hangversenyt ad az Egyetemi Hangver-
senyteremben (Kossuth Lajos u. 5.).  > > >

A Széchenyi téri adventi koszorú negye-
dik gyertyáját december 18-án 17 órakor
gyújtják meg. Ünnepi beszédet mond dr.
Dézsi Csaba András polgármester és dr.
Veres András megyés püspök. A műsort
az Audi Hungaria Iskolaközpont diákjai
adják.  > > >

PROGRAMAJÁNLÓ 
Küldje el programajánlóját a rendezvény időpontja előtt két héttel: media@gyorplusz.hu
Összeállította: Csollán Tamara

Az irodalom géniuszai címmel tart előadást
Hargitainé Bartha Annamária történész,
muzeológus december 20-án 16.30-tól a
Magyar Géniuszok vándorkiállításban az Es-
terházy-palotában.  > > >

Ünnepváró Fabrikáló – Díszítsünk együtt ka-
rácsonyfát! Az alkotni vágyókat december 20-
án 15–18 óra között várják a Győri Szabó Jó-
zsef Művelődési Ház udvarára (Győr-Gyirmót,
Szent László út 35–37.) A belépés díjtalan, de
regisztrációhoz kötött. Regisztrálni december
19-én 15 óráig lehet: regisztracio@gyori-
konyvtar.hu vagy +36-20/468-9199.  > > >

Brassó
A város nagy hangsúlyt fektet a környezet-
védelemre. Az önkormányzat éppen ezért el
akarja távolítani az összes ipari szennyező-
anyagot a lakóterületekről. A bartolomeui
Fincodrum aszfaltozóállomás bezárása után
az önkormányzat megkezdte a Carrierei
úton található mészgyár és a Lanurilor utcai
aszfaltozóállomás bezárását is.

Dunaszerdahely
Javában zajlik a dunaszerdahelyi evangélikus
templom renoválása. Régi épületről van szó,
amelynek a falai rengeteg nedvességet szív-
tak fel. A rossz állapotú, átnedvesedett bel-
ső részeket igyekeznek kifogástalan állapot-
ba hozni a szakemberek.

Ingolstadt
Megnyitották a „We are Ingolstadt” (Mi va-
gyunk Ingolstadt) című kiállítást a Neubur-
ger Kasten Kultúrházban. A rendezvényre az
Önkéntesek Nemzetközi Napja alkalmából
került sor. A kiállítás az ingolstadti polgárok
portréit mutatja be.

Nyizsnyij Novgorod
A megszokottnál is erőteljesebben havazik
az oroszországi településen. A város útjairól
a tél eleje óta már több mint 230 ezer köb-
méter havat takarítottak el az illetékesek.

Sindelfingen
Klubházat alakítottak ki az egykori lánykol-
légiumból. Az épület felújítását tavaly au-
gusztusban kezdték, s most fejezték be. A
tervezők átadták a ház jelképes kulcsát dr.
Bernd Vöhringer polgármesternek.

TESTVÉRVÁROSI
KÖRKÉP
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A  helyes megfejtést jövő hét szerdáig küldheti be szerkesztőségünkbe: 9023 Győr, Kodály Zoltán u. 32/a
vagy jatek@gyorplusz.hu. A szerencsés megfejtő nyereménye páros mozijegy, amely beváltható a
Cinema City Győr moziban szabadon válaszott filmre a premier után két héttel. Előző rejtvényünk
nyertesét e-mailben, illetve postán értesítjük.
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A hazai szövetségek 1964 óta minden esz-
tendőben megválasztják saját sportágukban
az év legjobbjait. Idén 58 sportág szövetsége
tett közzé ilyen listát, amelyeken több győri
sportoló neve is megtalálható. A férfi csel-
gáncsozók és a tornászok között is GYAC-os
versenyző ünnepelhetett. Ungvári Attila első
alkalommal lett az év legjobb judósa, miután
idén bronzérmet szerzett a szófiai Európa-
bajokságon a 81 kg-os súlycsoportban.  A 34
éves Ungvári 2010 és 2019 után állhatott

MÉSZÁROS, UNGVÁRI ÉS KOPASZ IS 
AZ ÉV LEGJOBBJAI KÖZÖTT

újra a kontinensbajnoki dobogó harmadik fo-
kára. Mészáros Krisztofert második alkalom-
mal választották meg az év tornászának, ő
nyerte a legutóbbi mesterfokú bajnokság
egyéni összetett versenyét, majd a gyűrű és
nyújtó kivételével minden szeren győzött. A
győri tehetség nagyszerű évet zárt, berob-
bant a tornászok nemzetközi elitjébe: az Eu-
rópa-bajnokságon talajon megszerezte Ma-
gyarország történelmének első ezüstérmét,
egyéni összetettben a hatodik legjobb lett,

csapatban szintén a pontszerző hatodik he-
lyet szerezte meg. A szombathelyi Világku-
pán neki szólt a magyar himnusz, hiszen
nyújtón győzni tudott. A világbajnokságon
egyéni összetettben a tizennegyedik, csapat-
ban a tizenkettedik helyen zárt. 

A kajakosok között a Graboplast Győri VSE ki-
válósága, Kopasz Bálint már negyedszer nyerte
el a kitüntető címet, aki 2022-ben a világ- és
Európa-bajnokságon is verhetetlen volt.

Az idei győztesek közül kiemelkedik a tájé-
kozódási búvárúszó Balázs Péter 19. első-
ségével, míg a curlinges Szekeres Ildikó 11.
alkalommal, vegyes váltó partnere, Nagy
György, a teniszező Fucsovics Márton és a
vitorlázó Érdi Mária tizedszer, a bridzsjáté-
kos Fischer Brigitta, uszonyosúszásban Se-
nánszky Petra, a sífutó Kónya Ádám és a sí-
lövő Panyik Dávid egyformán kilencedszer
bizonyult a legjobbnak. Az olimpiai sport-
ágak legjobbjai meghívást kapnak az M4
Sport–Az év sportolója gálára, január 9-én a
Magyar Állami Operaházba.
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A para-asztaliteniszezők granadai világbajnok-
ságán aranyérmet nyert Szvitacs Alexát, míg az
U23-as cselgáncs Európa-bajnokságon első
helyen végzett Sipőcz Richárdot köszöntötte
Radnóti Ákos, a sportot is felügyelő alpolgár-
mester a városházán. „Győr büszke minden
sportolójára, azokra, akik világ- vagy hazai ver-
senyeket nyernek, de azokra is, akik szereplé-
sükkel jó hírét viszik a városnak” – emelte ki az
alpolgármester. A kiváló sportolóknak a város
ajándékát Radnóti Ákos és Patkás Tamás, Győr
parasport-nagykövete adta át. Ugyancsak elis-
merést vehetett át Vígh Zsolt edző, Papp Osz-
kár, a DAC elnöke, és Gyömörei Tamás, a Szé-
chenyi István Egyetem Sportegyesület elnöke.

Ahírt a szakosztály év végi díjátadóján
jelentették be. Felvezetésként óriás-
kivetítőn elevenítették fel a három-

szoros olimpiai bajnok egyedülálló pályafutá-
sának legemlékezetesebb pillanatait. Elhang-
zott, hogy Kammerer Zoltán huszonöt évvel
ezelőtt csiszolatlan gyémántként érkezett
Győrbe, ahol több mint két évtizeden át a ma-
gyar kajak-kenu sport meghatározó alakja lett.

Baráth Etele felidézte, milyen volt, amikor az
1996-os atlantai olimpiai játékokon először
látta az akkor 18 éves Kammerert a magyar
csapat beugró tagjaként: „Folyamatosan mo-
solygott, és nemcsak a csapattársaira és a ka-
jak-kenusokra, hanem mindenkire. Már akkor
is rendkívül sok pozitív energia áradt belőle.”  

A klub meglepetés vendégekkel is készült a
bajnoknak: a színpadra szólították a legen-
dás négyesből Storcz Botondot és Horváth
Gábort (Vereckei Ákos igazolt hiányzó volt
ezen az estén). Horváth Gábor köszönetet

VASTAPSSAL BÚCSÚZTATTÁK A PROFI 
PÁLYAFUTÁSÁT BEFEJEZŐ KAMMERER ZOLTÁNT

Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

Barátai, pályatársai, klubja és
Győr városa is ünnepélyes kere-
tek között búcsúztatta szerdán
este a Richter Teremben Kam-
merer Zoltánt, aki befejezi profi
sportolói karrierjét. A Grabo plast
Győri VSE kajak-kenu szak -
osztályának évzáróján vastaps
szólt a 44 éves legendának.

mondott, amiért Kammererrel versenyezhe-
tett, Storcz Botond pedig tréfásan megje-
gyezte, hogy már legalább tíz éve várnak er-
re a pillanatra.

Kammerer meghatottan mondott köszöne-
tet az elmúlt huszonöt évért Győrnek, a pá-
lyatársaknak, az edzőknek és a családjának:
„Fél éve készülök erre a beszédre, és most alig
tudok megszólalni. Szöveget inkább nem is ír-
tam, nehogy közben meggondoljam magam”
– mondta aztán már nevetve. „Furcsa érzés
lesz nem az edzőtáborban aludni, hanem hol-
nap reggel otthon, az ágyban felkelni. Tudtam,
hogy egyszer eljön ez a nap is, de nem gon-
doltam, hogy ilyen hamar” – fogalmazott.

Rózsavölgyi László, az önkormányzat Okta-
tási, kulturális és sportbizottságának elnöke
kiemelkedő és példaértékű sportolói pálya-
futásának elismeréseként Győr város ezüst
emlékérmét adományozta a sportolónak.

Ábrahám Csaba és Weisz Róbert, a Győri Ví-
zisport Egyesület elnöke és társelnöke pedig
egy 23 karátos aranyból készült evezőlapáttal
mondott köszönetet a klubnál eltöltött évekért.

Bár profi versenyzői karrierjét befejezi, Kam-
merer Zoltán nem szeretne elszakadni a
sportágtól és Győrtől. Jövőre, a levezető
évében még kisebb versenyeken és az or-
szágos bajnokságon elindul.
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Csertői Aurél vezetőedző együttese hatalmas
harcot vívott a bennmaradásért az NB I.
2021–22-es idényében. A gárdának egé-

szen a szezon végéig volt esélye, hogy meghosz-
szabbítsa az első osztályú tagságát, de a célkitű-
zést nem tudta elérni.
„Kevésen múlt, hogy nem maradtunk bent. Mindent
megtettünk érte, de nem jártunk sikerrel. Megvoltak
a lehetőségeink, hogy a bennmaradáshoz szüksé-
ges pontokat begyűjtsük, talán egy kis szerencse
kellett volna” – magyarázta Csertői Aurél.

A szakember lapunknak elmondta, egyértelműen
azzal a céllal vágtak neki a 2022–23-as NB II.-es
idénynek, hogy feljussanak az élvonalba. A jelen-
leg a második helyen álló Pécstől nyolc pont vá-
lasztja el a Gyirmótot.
„Az őszi szezon előtt kimondtuk, hogy szeretnénk
visszakerülni az első osztályba. Három meghatá-
rozó játékosunk távozott a nyáron, őket igyekez-
tünk megfelelően pótolni. Elégedett voltam az át-
igazolásokkal. A megszerzett pontokat illetően vi-
szont lehet hiányérzetünk. A játékunk a legtöbb-
ször megfelelő volt, azonban nem voltunk elég
hatékonyak a kapu előtt. Sérülések is hátráltattak

A 2022-es esztendő első felében még az élvonalban szerepelt a Gyirmót
FC labdarúgócsapata, amely jelenleg már az NB II.-ben játszik, s az őszi
szezon végeztével a hatodik helyen áll.

TOVÁBBRA IS A FELJUTÁSÉRT
KÜZD A GYIRMÓT

bennünket, ezen a téren nem volt szerencsénk, de
sajnos ez benne van a futballban. Amin a legin-
kább javítanunk kell, hogy a helyzeteinkkel jobban
sáfárkodjunk az ellenfél kapuja előtt. Van poten-
ciál a csapatunkban, hogy több gólt szerezzünk.
Ha a hatékonyságunkon javítani tudunk, képesek
leszünk a fejlődésre, s eredményesebben tudunk
futballozni” – tette hozzá Csertői Aurél.

A tréner elmondta, a téli átigazolási szezonban is
szeretnének erősíteni, s persze bíznak benne,
hogy minél több szurkoló biztatja majd őket a ha-
zai mérkőzéseiken.
„Nyílt sisakos játékot szeretnénk játszani hazai kör-
nyezetben. Hálásak vagyunk a szurkolóinknak a biz-
tatásért, számítunk a támogatásukra tavasszal is.
Nincs már lehetőségünk a hibázásra, a lehető legtöbb
pontot be kell gyűjtenünk. Nem tettünk le arról, hogy
kivívjuk a feljutást” – fogalmazott Csertői Aurél.

A szakember arról is elmondta a véleményét,
mennyire kiegyenlített a másodosztályú bajnok-
ság mezőnye.
„Évről évre egyre csak erősödik az NB II. Ennek az
az egyik fő oka, hogy a légiósok magas száma mi-
att a magyar játékosok gyakran kiszorulnak az NB
I.-ből, s így a másodosztályban futballoznak. Ki-
egyenlített a mezőny, nincs előre lefutott mérkő-
zés” – mondta Csertői Aurél.

CBA Kismegyer Gyôr, Mohi u. 9.
Príma Gyôr, Ifjúság körút 36.
Príma Gyôr-Ménfôcsanak, Új élet u. 19.
Príma Gyôrzámoly, Ancsali u.
Príma Gyôrújbarát, Széchenyi körút 18.
CBA Delikát Gyôr, Mónus Illés u. 24/b
CBA Delikát Gyôr, Szigethy Attila út 80.

CBA és Príma üzleteinkbe fel-
veszünk eladó, pénztáros, áru-
feltöltô munkakörbe kollégákat.
Hentes-eladó bruttó 500.000 Ft
elérhetô munkabér 8 órás munka-
körben! Pályakezdôk, nyugdíjasok
jelentkezését is várjuk részmunka-
idősként. Jelentkezés helyben, az
üzletvezetônél vagy fényképes ön -
életrajzokat a munkahelygyor@
gmail.com e-mail-címre várjuk.

Kiemelt ajánlat: december 16—22.

1499 Ft/kg

Csirkemellfilé

Pecsenyekacsacomb

4399 Ft/kg

Hagyományos eljárással
készült füstölt szívsonka
J+T Hús Kft.

Narancs

379 Ft/kg

Csirkecomb egész, csirkeszárny
folyamatosan kapható.

Egész kacsa szárny nélkül,
hízottkacsa-comb, kacsafarhát

folyamatosan kapható.

4299 Ft/kg

Jägermeister
+ 2 pohár
INGYEN
35%-os, 0,7 l, 
9.855,71 Ft/l

279 Ft/kg

Magyar alma

Heineken 
dobozos sör

5%-os, 0,5 l, 698 Ft/l

349 Ft/db

6899 Ft/db

Szerző: Pécskai István
Fotó: Gyirmót FC
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A BÉRLETES ELŐADÁSOKRA IS VÁLTHATÓK JEGYEK.

NAGYSZÍNHÁZ
17. szombat 19.00 A képzelt beteg Somlai

18. vasárnap 15.00 A képzelt beteg Sipka

20. kedd 17.00 Énekes madár Gáti

21. szerda 17.00 Énekes madár Radnóti

22. csütörtök 19.00 A képzelt beteg Simon Kázmér

23. péntek 19.00 A képzelt beteg – utolsó bérletes előadás Várady

24. szombat BOLDOG KARÁCSONYT!

25. vasárnap 17.00 A padlás bérletszünet

26. hétfő 15.00 Primadonnák bérletszünet

19.00 Primadonnák bérletszünet

27. kedd 19.00 Oliver! Kiss Bazsa

28. szerda 19.00 Oliver! Lelkes Dalma

29. csütörtök 19.00 Oliver! Simon Kázmér

30. péntek 19.00 Oliver! Gárdonyi

31. szombat 11.00 Oliver! Bérletszünet

KISFALUDY TEREM

17. szombat 11.00 Jakabak bérletszünet

19.00 Esőember Csengery C

18. vasárnap 15.00 Esőember Betlen C

20. kedd 9.00 Jakabak Sulibérlet G

11.30 Jakabak Sulibérlet H

21. szerda 19.00 Rómer Filmklub bérletszünet

22. csütörtök 19.00 Esőember Déryné D

27. kedd 15.00 Jakabak bérletszünet

28. szerda 11.00 Tom Sawyer  kalandjai bérletszünet

19.00 Frankie, a király és a kárhozott – bérletszünet

Bakos-Kiss Gábor Frank Sinatra-estje

29. csütörtök 11.00 Tom Sawyer kalandjai bérletszünet

17.00 Az öldöklés istene bérletszünet

30. péntek 15.00 Esőember bérletszünet

DECEMBERI MUSOR´́

Online jegy- és bérletvásárlás:
www.gyoriszinhaz.hu

TAMÁSI ÁRON: Énekes madár

MOLIÈRE: A képzelt beteg


